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POLITICĂ - GUVERNARE 

DIRECTORUL STS: 80% DINTRE FEMEILE SERVICIULUI SUNT FERTILE. STS ASIGURĂ 

PERPETUAREA NAŢIEI 

COTIDIANUL, 8 DECEMBRIE 2011 

   

Directorul STS, Marcel Opriş, face declaraţii uluitoare despre Serviciul pe care îl conduce. El a declarat, la 

comisiile parlamentare de buget-finanţe, că "jumătate din personalul STS e feminin, iar din personalul 

feminin, 80% e fertil". 

Marcel Opriş a precizat, în faţa parlamentarilor, că bugetul STS este în scădere faţă de anul trecut, fiind 

de aproximativ 250 de mililioane de lei, din care 156 de milioane de lei sunt cheltuieli de personal, scrie 

rtv.net. 

Şeful STS a înşirat toate cheltuielile Serviciului, arătînd că 2 milioane de lei merg la asistenţă socială. 

"În Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, jumătate din personal e feminin, iar din personalul feminin, 

80% e fertil, aşa că avem nenumărate colege care beneficiază de asistenţă socială, fiind în îngrijire sau 

procreere de copil", a spus Opriş. 

Informaţiile oferite de şeful STS i-au făcut pe cei prezenţi în sală să izbucnească în râs, drept pentru care 

acesta s-a văzut nevoit să mai vină cu nişte explicaţii. 

"Da, păi asta e realitatea. Să ştiţi că asigurăm perpetuarea naţiei române acolo şi a naţionalităţilor 

conlocuitoare care lucrează la noi. Depinde ce limbă stăpâneşte fiecare", a spus Opriş. 

http://www.cotidianul.ro/directorul-sts-80-dintre-femeile-serviciului-sunt-fertile-sts-asigura-

perpetuarea-natiei-166437/



6 

 

 

DEZBATERI CU ÎNJURĂTURI: PREȘEDINTA COMISIEI DE BUGET-FINANŢE, FĂCUTĂ "CURVĂ" 

DE UN PESEDIST 

EVENIMENTUL ZILEI, 08 DECEMBRIE 2011 

Nervii parlamentarilor din comisiile de buget-finanţe au cedat miercuri seara, pesedistul Vasile Bleotu 

ajungând să îi adreseze apelativul "curvă" președintei comisiei de la Cameră, Maria Barna (UNPR). Acum, 

mai la rece, Bleotu spune că a făcut-o curvă doar în sensul politic al termenului. 

Coform relatărilor televiziunilor de știri, lui Bleotu i-a sărit ţandăra când Maria Barna a cerut presei să 

mute camerele de luat vederi pe o singură parte a mesei din sala de ședinţe. Ca replică la răţoielile 

acestuia, Barna i-a reamintit că este un simplu membru al comisiei. "Când vei fi preşedinte, să ne arăţi 

atunci cât de deştept eşti", a spus ea. “Oricum sunt mai deştept şi mai frumos decât tine!", i-a replicat 

furios pesedistul care, la cererea colegei sale de a avea un limbaj decent, a plusat: "Eşti o nulitate! Eşti o 

curvă!" 

 

Bleotu revine: Am făcut-o "curvă", dar politică 

Ulterior, Bleotu a explicat pentru Realitatea TV că vorbea la figurat și că s-a enervat, de fapt, pentru că 

Barna, care a fost mai înainte membru PSD, ţinea partea reprezentanţilor ministerelor și pe el îl 

obstrucţiona. 

"Eu m-am enervat aşa de tare, poate s-a auzit mai puţin, e un principiu al lui Camus care spune "politica 

e o curvă". Eu am zis eu nu-s curvă şi, nu te supăra, dar eu sunt mai inteligent şi mai frumos decât tine. 

Nu sunt curvă ca tine, în sensul că m-am referit la curvă politică, în sensul că a trecut de la un partid la 

altul", a declarat Bleotu pentru Realitatea TV. 

http://www.evz.ro/detalii/stiri/dezbateri-cu-injuraturi-presedinta-comisiei-de-buget-finante-facuta-

curva-de-un-pesedi-95.html 
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DEPUTATUL BLEOTU, RECLAMAT LA CNCD PENTRU CĂ ȘI-A FĂCUT COLEGA "CURVĂ" 

EVENIMENTUL ZILEI, 09 DECEMBRIE 2011 

Pe capul deputatului Vasile Bleotu plouă cu reclamaţii la CNCD, deși colega lui, Maria Barna, pe care 

acesta a făcut-o "curvă", i-a acceptat scuzele și spune că l-a iertat. 

 La finalul ședinţei Comisiilor de buget-finanţe, Bleotu și-a cerut scuze publice, explicând că, de fapt, voia 

să spună că politica e curvă și nicidecum fosta sa colegă de partid, trecută în prezent la UNPR. Maria 

Barna i-a acceptat scuzele și a apreciat că întreg conflictul este stins. 

Însă, deși victima a declarat că nu consideră necesară sesizarea CNCD, alte colege din parlament au fost 

de altă părere. Senatorul PDL Mihaela Popa, şi deputatul PDL Cristina Dobre au solicitat Consiliului 

Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD) să se autosesizeze. 

"Cuvintele jignitoare adresate colegei deputat Eugenia Barna ar atrage în orice Parlament din statele 

democratice demisia domnului deputat Vasile Bleotu. Cer public Consiliului Naţional pentru Combaterea 

Discriminării să se autosesizeze în acest caz şi să sancţioneze comportamentul domnului deputat", a 

susţinut senatorul Mihaela Popa. La rândul său, deputatul Cristina Dobre califică drept inadmisibil gestul 

social-democratului Vasile Bleotu şi consideră că ar fi normal ca acesta să-şi dea demisia din Parlament. 

 

Femeile din PSD și PNL, somate să ia atitudine 

 

Mai mult, pe lângă cele două a intrat în luptă și organizaţia de femei a PDL. Aceasta a anunţat că va 

sesiza, la rândul ei, CNCD, și a cerut femeilor liberale și social-democrate să ia atitudine împotriva lui 

Bleotu."Atragem atenţia femeilor din PSD şi PNL că prin tăcerea pe care o păstrează în legătură cu acest 

subiect arată că sunt de acord cu injuriile colegului lor din USL şi că încurajează un asemenea 

comportament", declară OFPDL într-un comunicat de presă. "Solicităm organizaţiilor din femei din PSD şi 

PNL să îşi exprime public punctul de vedere asupra declaraţiilor jignitoare ale colegului lor, Vasile Bleotu, 

deoarece în lipsa unor precizări clarificatoare vom considera că sunt complice acestuia şi că întreg 

discursul lor public privind egalitatea de şanse este doar un slogan electoral". 

http://www.evz.ro/detalii/stiri/deputatul-bleotu-reclamat-la-cncd-pentru-ca-si-a-facut-colega-curva-

957206.html 
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ANDREEA PAUL VASS SUSŢINE CĂ PONDEREA FIRMELOR ÎNFIINŢATE DE FEMEI A CRESCUT 

AGERPRES, 10 DECEMBRIE 2011 

Ponderea firmelor înfiinţate de femei a crescut la 40% în prezent faţă de doar 29% în anul 2006, un 

semnal că ''româncele se maturizează din punct de vedere antreprenorial'', a declarat, sâmbătă, la 

Oradea, Andreea Paul Vass, consilier de stat al premierului Emil Boc. 

''Ce înseamnă să fii antreprenoare decât curajul de a-ţi asuma un risc pentru a atinge obiectivul 

bunăstării. Înseamnă să ai acces la venituri mai mari, cu care să-ţi poţi educa mai bine copiii, să poţi să ai 

mai multă grijă de sănătatea lor, să poţi da salarii celorlalţi oameni, care, la rândul lor, să-şi poată 

satisface propriile nevoi'', a spus Andreea Paul Vass, la Oradea, unde a participat la întâlnirea publică 

organizată împreună cu Organizaţia de Femei a PDL Bihor cu tema ''Competitivitatea economică şi 

antreprenoriatul feminin''.  

În opinia consilierului premierului, calităţile necesare unei femei pentru a demara o afacere sunt 

îndrăzneala şi creativitatea.  

''Să fii femeie de afaceri presupune să ai curajul şi forţa de a deschide o afacere, ca să nu rămâi legată de 

veniturile soţului sau ale prietenului, să nu rămâi dependentă de asistenţa socială, ale cărei fonduri vin 

tot de la noi. Apoi dacă în România avem un talent, atunci acela este al creativităţii şi cine este mai 

creativă decât o femeie? Ea găseşte o soluţie la orice problemă, iar faptul că România este atât de mult 

rămasă în urmă în multe domenii - servicii, infrastructură etc - reprezintă o mulţime de oportunităţi de a 

începe o afacere'', a precizat Andreea Paul Vass.  

La rândul său, subprefectul Adelina Coste a menţionat că judeţul Bihor se află pe primul loc din ţară la 

proiectele depuse din mediul rural.  

''Dacă eşti femeie, ai până la 1,5 puncte cotă mai mare la calculul punctajului final. O spun din proprie 

experienţă pentru că mă ocup de consultanţă în aceste proiecte. A fost foarte greu în mediul rural să 

convingem femeile că şi ele au avantaje atunci când devin independente. Totuşi, în Bihor, femeile sunt 

receptive, open mind, fiind deschise către nou'', a menţionat subprefectul.  

Cu această ocazie, mai multe femei de afaceri au împărtăşit din experienţa lor. 

http://www.agerpres.ro/media/index.php/politic/item/95395.html 
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FEMEILE DE SUCCES VORBESC DESPRE COMPETITIVITATEA ECONOMICĂ ŞI 

ANTREPRENORIAT 

ADEVĂRUL, 10 DECEMBRIE 2011 

Autor: Claudia Vidican 

O naţiune care nu îşi respectă  femeile este condamnată să rămână subdezvoltată. Europa a înţeles 

acest lucru, rămâne să-l conştientizăm şi noi. De la aceste idei au pornit organizatorii dezbaterii care are 

loc astăzi, de la orele 11.00, la sediul Perfecturii Bihor,  unde Andreea Paul Vass îi provoacă pe orădeni  

la un dialog cu tema  „Competitivitatea economică şi antreprenoriatul feminin". 

Pornind de la priorităţile tematice ale  „Strategiei pentru egalitate între femei și bărbaţi (2010-2015)"  

adoptată de Comisia Europeană la data de 21 septembrie 2010, frontul comun pe care România trebuie 

să îl construiască alături de celelalte state europene în înlăturarea plafonului de sticlă din calea 

promovării femeilor nu reprezintă altceva decât punerea bazelor unui echilibru între femei şi bărbaţi în 

toate aspectele vieţii economice pentru ca societatea să funcţioneze cum trebuie. 

 

Lumea femeilor 

Trăim într-o lume a bărbaţilor care decid sau care conduc afaceri, dar situaţia este pe cale să se schimbe. 

Chiar dacă femeile au luat startul antreprenorial mult mai târziu, au reuşit să recupereze mult din timpul 

pierdut, iar acum sunt din ce în ce mai numeroase în viaţa de afaceri. Evoluţiile din ultima perioadă 

indică o tendinţă de atingere a echilibrului relativ cu bărbaţii. 40% din totalul întreprinderilor nou create 

sunt înfiinţate de femei la momentul actual, faţă de doar 29% în anul 2006. Implicarea femeilor în 

afaceri are un triplu efect pozitiv, conducând la creşterea veniturilor personale şi reducerea gradului de 

sărăcie, creşterea nivelului de educaţie şi sănătate al membrilor familiei şi creşterea taxelor colectate la 

bugetul de stat. 

 

Succes pe tocuri 

„Prin acest gen de întâlniri dorim să contribuim la dezvoltarea culturii antreprenoriale în rândul femeilor 

şi promovarea de know-how în acest domeniu", spune Andreea Paul Vass. Dezbaterea se va centra 

totodată asupra măsurilor care se impun a fi luate la nivel naţional pentru respectarea principiilor de 

bază al strategiei enunţate în „Carta femeilor": independenţa economică egală pentru femei şi bărbaţi, 

eliminarea barierelor de pe piaţa muncii, egalitatea în procesul de luare a deciziilor, demnitatea, 

integritatea şi stoparea violenţei de gen. Pentru a împărtăşi din experienţa lor, la acest eveniment vor 

participa Florica Chintovan- administrator SC Chitoflor Construct SRL, Camelia Păşcui - administrator 
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restaurant A Nona Lia, Lestyan Marieta - administrator cabinet de cosmetica medicala, Rodica Demian - 

administrator - SC Optica Ovidiu SRL, Dana Panciu- designer vestimentar. 

http://www.adevarul.ro/locale/oradea/Femeile-vorbesc-competitivitatea-economica-

antreprenoriat_0_606539362.html 
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SALOANELE DE MASAJ EROTIC, ÎN PERICOL. PARLAMENTARII AR PUTEA SĂ LE INTERZICĂ 

RECLAMA 

EVENIMENTUL ZILEI, 09 DECEMBRIE 2011 

Autor:  Carmen Vintilă 

 

Pentru că promovarea saloanelor de masaj a luat amploare, trei deputate: Cristina Ancuţa Pocora (PNL), 

Claudia Boghicevici (PDL) și Ileana Dumitrache (PSD) au iniţiat un proiect legislativ care interzice 

răspândirea materialelor cu caracter pornografic în spaţiul public și instituie sancţiuni. 

 

"Activitatea de promovare a saloanelor de masaj erotic a luat amploare, în special prin afişarea de 

fluturaşi, mesaje publicitare şi site-uri dedicate, cu încălcarea prevederilor legii privind combaterea 

pornografiei", se arată în expunerea de motive a proiectului legislativ, care prevede că persoanele ce 

deţin saloane de masaj erotic trebuie să asigure desfăşurarea acestor activităţi în spaţii inaccesibile 

privirilor din exterior şi interzicerea accesului minorilor în aceste localuri. 

 

Amendă pentru reclamele obscene trimise acasă 

Patronii unor astfel de saloane vor avea obligaţia, dacă proiectul de lege va fi adoptat, să nu folosească o 

reclamă stradală indecentă. De asemenea, localul trebuie amplasat la o distanţă mai mare de 250 m faţă 

de şcoli, internate sau lăcaşuri de cult. 

Expedierea la doimiciliu, cu scop de reclamă, a unor fluturași cu caracter obscen, dar și afișarea acestora 

pe autoturisme va fi sancţionată cu amendă cuprinsă între 5.000 de lei și 25.000 de lei. 

Punerea la dispoziţie, vânzarea, difuzarea ori deţinerea în vederea distribuirii, de materiale cu caracter 

obscen, în alte spaţii decât cele amenajate, dar şi publicitatea saloanelor de masaj erotic sau a 

persoanelor care oferă servicii cu caracter sexual în orice alt cadru decât cel prevăzut în prezenta lege 

vor fi sancţionate cu aceeași amendă. 

 

"Pornografia afișată dăunează" 

"În ziua de astăzi copiii și tinerii sunt expuși pornografiei peste tot: în ziare, reviste, la televizor, și chiar 

pe stradă, te trezești cu tot felul de reclame pe mașini.  (...) Știu că nu este o temă de actualitate, că sunt 

probleme mai importante pe agenda politică, însă nu putem ignora că aceste lucruri dăunează formării 
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tinerilor", a declarat pentru Evz, deputatul PNL, Cristina Pocora, exprimându-și speranţa că și colegii săi 

parlamentari,majoritatea dintre ei fiind părinţi, să aibă o atitudine raţională și să voteze proiectul. 

"Pornografia afișată dăunează (...) Trebuie să interzicem această formă de afișaj la întâmplare. dacă vor 

să-și facă reclamă, să facă acest lucru prin intermediul revistelor de specialitate, în spaţii securizate 

pentru copii", a mai spus Pocora.  

http://www.evz.ro/detalii/stiri/saloanele-de-masaj-erotic-in-pericol-senatorii-au-pe-masa-un-proiect-

ce-le-va-interzice-957163.html 
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PROGRAMELE DERULATE DE UNICEF ÎN ROMÂNIA VOR FI PRELUNGITE PENTRU PERIOADA 

2013-2017 

MEDIAFAX, 6 DECEMBRIE 2011 

Programele derulate de Reprezentanţa UNICEF în România, în baza Acordului cadru de cooperare dintre 

Guvernul României şi Fondul Naţiunilor Unite pentru Copii, vor fi prelungite pentru perioada 2013-2017, 

printr-un memorandum aprobat, marţi, de Executiv, informează Guvernul. 

Potrivit sursei citate, un nou program de cooperare va viza consolidarea sistemului de monitorizare a 

drepturilor copilului, creşterea accesului la servicii de calitate la nivel local, cu focus special pentru 

comunităţile de romi şi populaţia defavorizată, îmbunătăţirea eficacităţii serviciilor descentralizate. 

"Aceste obiective se vor realiza prin promovarea bunelor practici în domenii cum ar fi cel al educaţiei 

timpurii, al prevenirii abandonului şcolar, al separării copiilor de familie, al violenţei împotriva copiilor, 

cel al îngrijirii perinatale şi a sănătăţii copilului mic. Vor fi construite şi consolidate capacităţile legate de 

mobilizarea de resurse de la donatori privaţi (populaţie şi corporaţii activând în România), dar şi prin 

impulsionarea absorbţiei fondurilor comunitare", se arată într-un comunicat al Guvernului. 

UNICEF va pune la dispoziţie resurse materiale, echipament, asistenţă financiară şi tehnică pentru 

implementarea noului cadru de cooperare. 

http://www.mediafax.ro/social/programele-derulate-de-unicef-in-romania-vor-fi-prelungite-pentru-

perioada-2013-2017-9033737 
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ECONOMIE 

CINE VREI SĂ FIE PRIMA FEMEIE DE PE O BANCNOTĂ ROMÂNEASCĂ? 

WALL STREET, 10 DECEMBRIE 2011 

Cristina Negraru 

Va doriti ca pe langa Mihai Eminescu, Nicolae Grigorescu sau Lucian Blaga sa exista si o femeie care sa 

apara pe bancnotele tiparite de BNR? Trei organizatii lanseaza un proiect prin care de joi,15 decembrie, 

puteti semna timp de un an o petitie prin care sa fie aleasa prima personalitate feminina care sa apara 

pe o bancnota romaneasca.  

“Nu iti propunem inca o campanie de constientizare, ci prima campanie care incearca sa schimbe ceva. 

O serie de personalitati din Romania vor semna pentru schimbarea imaginii femeii in societate, pentru o 

istorie scrisa de toti romanii, pentru prima personalitate feminine pe o bancnota romaneasca”, afirma 

organizatorii proiectului. 

Printre cei care vor semna petitia si vor promova mesajul se numara ministrul Elena Udrea, deputatul 

Adriana Saftoiu si cunoscutul om de radio si televiziune Andrei Gheorghe. 

Petitia se poate semna  incepand din 15 decembrie pe site-ul ALTFEM timp de aproape un an. Wall-

Street.ro va reveni in urmatoarele zile cu un link catre site-ul pe care puteti propune prima femeie care 

sa apara pe o bancnota romaneasca. 

“Personalitatile recomandate trebuie sa fie recunoscute la nivel international si imaginea lor nu are voie 

sa fie patata. In plus toate personalele propuse trebuie sa fie deja decedate”, au mai spus reprezentantii 

organizatorilor. 

Beneficiarii proiectului sunt TBWABucuresti alaturi de Fundatia Centrul Parteneriat pentru Egalitate 

(CPE) si ActiveWatch – Agentia de Monitorizare a Presei (AMP). 

Proiectul face parte din ALTFEM, o campanie care isi propune imbunatatirea perceptiei asupra rolului 

profesional si social al femeii si cresterea gradului de constientizare asupra problematicii egalitatii de 

sanse pe piata muncii. Acesta este cofinantat prin Fondul Social European prin Programul Operational 

Sectorial – Dezvoltarea Resurselor Umane 2007-2013 si are o durata de 24 de luni. 

http://www.wall-street.ro/articol/Marketing-PR/113684/cine-ai-vrea-sa-fie-prima-femeie-pe-o-

bancnota-romaneasca.html 
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SOCIAL 

BM: FEMEILE DIN ROMÂNIA NU POT LUCRA, PENTRU CĂ NU AU CU CINE SĂ-ŞI LASE 

COPIII 

MANAGER, 7 DECEMBRIE 2011 

de Silviu Marian Banila  

Romania se situeaza in spatele altor tari din Europa de Est - membre ale Uniunii Europene - in privinta 

sanselor de egalitate intre sexe, arata un studiu recent realizat de Banca Mondiala. Serviciile de ingrijire 

a copiilor, vitale pentru accesul femeilor la piata muncii, sunt mediocre in Romania. Autorii raportului 

sugereaza ca imbunatatirea acestora ar putea ajuta. Discutam despre o zona sociala unde Romania a 

ramas in urma. Doar 3% dintre copiii romani cu varsta sub patru ani sunt incadrati in asemenea forme de 

ingrijire, sub media de 13% din regiune si la kilometri distanta de procentul de 35% din Europa de Vest. 

Doar o jumatate dintre femeile romance merg in concediu maternal, din cauza beneficiilor modeste 

acordate si a temerii ca si-ar putea pierde locul de munca. 

Potrivit raportului citat de romania-insider.com, se recomanda si imbunatatirea sistemului educational. 

Studiul subliniaza si nevoia rezolvarii unor "diferente intre sistemele medicale din tarile regiunii".  

Speranta de viata in Romania a crescut cu doi ani, la fiecare cinci ani ,incepand cu 1990 si in acest 

moment se situeaza la 77,2 ani pentru femei si 70,3 ani pentru barbati. Romania se situeaza, in acest 

sens, usor peste tarile din regiune. Si diferenta intre speranta de viata in cazul femeilor si a barbatilor se 

situeaza peste media europeana. In educatie, un nivel mai scazut de absolventi de universitate a fost 

constatat in randul barbatilor. Raportul subliniaza si prapastia din sectorul educational. Foarte putini 

rromi merg la scoala. Romania are una din cele mai numeroase populatii de rromi din Europa, arata 

studiul. 

Raportul atrage atentia asupra schimbarilor demografice si releva ca in 2025, populatia de varstnici din 

regiune va creste de la 15% la 25% din cea totala si 60% din aceasta va fi reprezentata de femei. In 

Romania, procentajul populatiei cu varsta de peste 60 de ani va creste de la 20% in prezent la 40% in 

2050. Vom fi o tara de batranei? 

Banca Mondiala subliniaza aspecte sensibile din zona sanatatii, educatiei, salarizarii si oportunitatilor. In 

ciuda promovarii indelungate a "egalitatii intre femei si barbati", regiunea a ramas in urma. 

Privitor la angajari, raportul arata ca piata muncii se schimba si ofera oportunitati ceva mai rasarite 

pentru femei, in detrimentul barbatilor, care detineau, in mod traditional, suprematia. Aceste sanse sunt 

insa compromise de salariile acordate, care in cazul femeilor sunt cu 20% mai mici decat ale barbatilor in 

UE 10 (grup ce include si Romania). Totusi, stam mai bine decat alte tari, unde barbatii castiga chiar si cu 

40% mai mult decat femeile.  
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Sarosh Sattar, economist al Bancii Mondiale: "Avantajul egalitatii sexelor din regiune s-a erodat si 

Europa se aliniaza in rand cu restul lumii. Servicii vitale precum cele de ingrijire a copilului au fost 

reduse, ducand la inegalitati pe piata muncii".  

Raportul ofera si unele recomandari, care ar putea ajuta autoritatile sa echilibreze diferentele sociale 

dintre barbati si femei. Totusi, trebuie sa realizam importanta acestor diferente. "Chiar daca dorim sa 

aducem o egalitate in drepturile barbatilor si femeilor, nu trebuie sa uitam ca exista numeroase 

diferente intre sexe", conchide Sarosh Sattar. 

 

Analiza integrala a Bancii Mondiale poate fi citita AICI: 

http://siteresources.worldbank.org/ECAEXT/Resources/258598-

1322580725430/WB_genderReportFINAL.pdf 

 

http://www.manager.ro/articole/analize/bm:-femeile-din-romania-nu-pot-lucra-pentru-ca-nu-au-cu-

cine-sa-si-lase-copiii-14542.html 
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EFECTELE INDIRECTE ALE VIOLENŢEI, STUDIATE PE MAME ŞI COPII DIN PATRU ŢĂRI 

ADEVĂRUL, 11 DECEMBRIE 2011 

Autor: Claudia Vidican 

Departamentul de Psihologie din cadrul Universităţii din Oradea s-a implicat, alături de alte trei instituţii 

de învăţământ superior, din Cipru, Italia şi Slovacia, într-un proiect menit să descopere adevăratele 

efecte ale violenţei, nu doar asupra femeilor, cât şi asupra copiilor din familiile în care agresiunea este 

intrată în rutină. Cele mai şocante mărturii le-au oferit femei care au ajuns să fie închise după ce şi-au 

ucis soţul violent. 

Încheierea proiectului „Un efect nociv indirect al violenţei: victimizarea copilului şi re-victimizarea 

mamei prin expunerea copilului ei la violenţa îndreptată împotriva sa / An indirect harmful effect of 

violence: Victimizing the child and Re-victimizing the woman-mother through her child's exposure to 

violence against herself", a avut loc vineri, la Universitatea din Oradea. „Cercetarea întreprinsă în cele 

patru ţări participante a avut ca prim obiectiv surprinderea situaţiei femeilor victime ale violenţei 

domestice, în special a modului în care percep problemele propriilor copii martori la actele de violenţă 

împotriva lor. Prin intervievarea victimelor au fost puse în evidenţă formele complexe ale violenţei 

conjugale, cu accent asupra abuzului emoţional, explicaţiile avansate pentru situaţia în care trăiesc 

mamele victime, precum şi gradul de conştientizare a consecinţelor negative ale expunerii propriilor 

copii la violenţa domestică", a spus conf. univ. dr. Monica Secui, director de proiect pentru Universitatea 

din Oradea. 

 

Martorii violenţei, complexaţi şi agresivi 

Un al doilea punct de interes a fost examinarea efectului nociv indirect al violenţei domestice asupra 

copiilor în cazul în care sunt martori la evenimente. A fost investigată imaginea de sine a copiilor şi 

gradul de agresivitate al acestora. Cercetarea indică faptul că este posibil ca aceşti copii să aibă un nivel 

mai scăzut al stimei de sine, o imagine de sine negativă şi să nu fie mulţumiţi cu modul lor de viaţă. De 

asemenea, copiii expuşi la violenţa împotriva propriilor mame ar putea adopta mai frecvent un 

comportament agresiv în situaţii obişnuite de viaţă, iar în cazul în care sunt martori la acte de violenţă 

pot să reacţioneze într-o manieră pasivă. „Concluziile studiului oferă un cadru pentru creşterea 

conştientizării şi sensibilizării publicului larg şi factorilor de decizie faţă de consecinţele negative ale 

expunerii copilului la violenţa în familie şi faţă de condiţia femeilor victime ale violenţei domestice", a 

mai spus Monica Secui.   
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Cercetare pe copii şi pe mame 

Psihologii au intervievat peste 80 de copii din Bihor, dar şi 28 de femei, dintre care trei închise fiindcă au 

ajuns să-şi ucidă soţul care le-a agresat. Proiectul a fost derulat pe parcursul a doi ani, iar la nivel local, 

programul s-a derulat în colaborare cu Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Bihor, Inspectoratul Şcolar 

Judeţean Bihor, Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Bihor, Asociaţia Smiles, 

Asociaţia Naţională a Psihologilor Şcolari, Administraţia Naţională a Penitenciarelor - Direcţia 

Reintegrare Socială. 

http://www.adevarul.ro/locale/oradea/Efectele-indirecte-violentei-studiate-patru_0_607139322.html 



19 

 

EDUCAŢIA SEXUALĂ ÎN ŞCOLI ESTE APROAPE INEXISTENTĂ 

ADEVĂRUL, 9 DECEMBRIE 2011 

Autor: Silvia Boncuţiu 

Testele efectuate de psihologi arată că România este pe primul loc la numărul de avorturi , mame 

minore şi copii abandonaţi din cauza lipsei de educaţie pentru sănătatea sexuală. 

În cadrul Conferinţei Naţionale de Psihologie a Sexualităţii, desfăşurate astăzi la Cluj-Napoca, psihologii 

au dezbătut şi problemele legate de lipsa educaţiei pentru sănătate. Potrivit datelor prezentate, la nivel 

naţional sunt 8.500 de mame minore în fiecare an, iar din 1.000 de femei care nasc, 43 sunt minore. 

Cauzele pentru care România a ajuns să deţină acest titlu nedorit se referă la educaţia sporadică în acest 

domeniu. „Subiectele legate de educaţia sexuală reprezintă încă un subiect tabu în familia românească, 

informaţiile reducându-se la un minim informaţional, ceea ce indică o nevoie de reorientare a şcolii şi 

societăţii înspre formarea părinţilor, dar şi reformarea sistemului prin adoptarea legii care ar face 

posibilă educaţia pentru sănătate în şcoli", susţine prof. dr. Emilia Mureşan, de la şcoala „Avram Iancu" 

din Dej. 

Potrivit Emiliei Mureşan, principalele modalităţi de informare rămân în continuare mass-media şi 

internetul, de unde copiii şi adolescenţii preiau neselectiv date şi conţinuturi explicite şi neexplicite cu 

impact negativ asupra comportamntului acestora. 

http://www.adevarul.ro/locale/cluj-

napoca/Educatia_sexuala_in_scoli_este_aproape_inexistenta_0_605939562.html 
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POVESTEA MARIANEI, LESBIANA CONDAMNATĂ PENTRU SEDUCŢIE. "ERAM TRATATĂ CA 

ULTIMUL OM" 

EVENIMENTUL ZILEI, 08 DECEMBRIE 2011 

Autor:  Andrei Udişteanu 

Cazul uneia dintre ultimele femei închise în anii 90 pentru orientarea ei sexuală şi tratamentul la care a 

fost supusă în penitenciar fac portretul încă valabil al tabu-urilor legate de homosexualitate. 

Era 1995. Şi totul a pornit de la Bancorex. Ca în multe din dramele nouăzeciste, de altfel. Două femei 

datoare la bancă au împrumutat bani de la o alta. Un scandal sexual s-a insinuat însă fără de veste în 

toată povestea asta de undeva de la Alba Iulia. Faptele notate în rapoarte privind drepturile omului din 

România acelor ani, bazate pe ancheta procurorilor şi informaţii ulterioare, trasează liniile poveştii. 

Mariana, proaspăt ajunsă în România din străinătate, locuia cu Adina şi Elena în apartamentul uneia 

dintre acestea. Cele două femei aveau nevoie de bani. I-au împrumutat de la Mariana. În scurt timp 

toată bună înţelegerea dintre femei s-a dezvoltat într-o ceartă ce s-a sfârşit la secţia de poliţie din 

localitate. Aici Adina şi Elena au reclamat-o pe Mariana pentru că ar fi ademenit să întreţină cu ea relaţii 

sexuale.  

Codul Penal de la acea vreme pedepsea, potrivit articolului 200, aliniatul 5, "îndemnarea sau 

ademenirea unei persoane în vederea practicării de relaţii sexuale între persoane de acelaşi sex, precum 

şi propaganda ori asocierea sau orice alte acte de prozelitism săvârşite în acelaşi scop". Închisoare de la 

unu la cinci ani era pedeapsa.  

 

Un "prizonier de conştiinţă" român 

Mariana Cetiner a fost închisă pentru orientarea ei sexuală în penitenciar unde, după cum a susţinut 

ulterior, a fost tratată "ca ultimul om". A fost adoptată de organizaţia Amnesty International drept 

"prizonier de conştiinţă". "Prizonierii de conştiinţă" sunt persoane sub protecţia Amnesty International a 

căror situaţie e definită după un articol al lui Peter Benenson, publicat în "The Observer", în mai 1961, şi 

intitulat "Prizonierii uitaţi". Ei sunt "orice persoană care este împiedicată fizic (prin încarcerare sau altă 

formă de reţinere) să-şi exprime opinia (prin cuvinte sau alte simboluri) şi care nu susţine violenţa". 

Mariana a fost vizitată în închisoare de activiştii străini, unde a relatat cum a ajuns acolo şi la ce 

tratament era supusă pentru că – susţinea aceasta – era lesbiană.  

 

Interviul uitat 
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"Evenimentul zilei" publică, pentru prima dată în presa din România, fragmente dintr-un interviu acordat 

de Mariana organizaţiei Amnesty după eliberarea sa, în 1998, prin decret de graţiere dat de preşedintele 

Emil Constantinescu, sub presiunea comunităţii internaţionale.  

Interviul a zăcut, înregistrat pe o casetă video, mai bine de un deceniu în arhiva bibliotecii organizaţiei 

Accept, care se ocupă de drepturile comunităţii gay în România. Mariana a cerut după eliberare azil 

politic în Germania, unde urmele i s-au pierdut. "Nu mai ştim nimic de ea" a fost răspunsul dat invariabil 

pentru "Evenimentul zilei", atât de către activiştii Amnesty care au cunoscut-o, cât şi de reprezentanţii 

minorităţilor sexuale din Germania, unde a plecat.  

Mulţi spun că nu e greu de înţeles de ce femeia a decis să "dispară". Interviul acordat celor care au 

apărat-o rămâne însă mărturie a unui deceniu haotic în România anilor 1990, unde drepturile 

minorităţilor sexuale erau strivite sub un articol de lege corectat abia în 2001. Cotidianul "New York 

Times" publica în 2001 un articol despre comunitatea gay din România şi o numea pe româncă "ultima 

persoană condamnată sub articolul 200".  

 

O ALTFEL DE POVESTE DE AMOR 

Bileţele pe post de dovezi ale "faptei" 

Înregistrarea descoperită de "Evenimentul zilei" se întinde pe aproape 20 de minute. Nu sunt întrebări, 

nu apar comentarii. O femeie ajunsă în jurul vârstei de 40 de ani, îmbrăcată şi tunsă "băieţeşte", e 

surprinsă de camera video traversând o stradă din Bucureşti. E vizibil încurcată de ipostaza în care 

urmează să apară. Intră într-o clădire de pe Calea Victoriei. Apoi Mariana apare într-un fotoliu, vorbind 

rar, calm despre experienţa petrecută.  

"Am fost arestată pentru bani şi pentru agresiune sexuală", începe interviul. Cetiner spune că venise 

pentru o operaţie la Alba Iulia. Până să se întoarcă în ţară, ieşise dintr-un mariaj şi jucase handbal la o 

echipă olandeză. La Alba Iulia le-a cunoscut pe Adina şi Elena. Au fost zile în care nimic nu a dat de 

bănuit că nu ar fi prietene. Apoi totul a luat-o razna. 

"De la una la alta, ele mi s-au plâns de la bani. Erau datoare la Bancorex, vreo 50 de milioane. Mi-au 

cerut 20 de milioane, aşa că le-am dat. În ziua respectivă, m-au invitat să dorm la ele, pentru că nu 

aveam apartament în Alba Iulia. Între timp s-au dus la poliţie. Nu ştiam de ce. Elena a depus o plângere", 

spune pe înregistrare Mariana. La scurt timp, Mariana a fost arestată. Totul e redat pe scurt. 

Datele anchetei însă, citate într-un raport al Human Ritghts Watch despre legea din România acelor ani 

privind minorităţile sexuale, trasează câteva detalii despre cum s-au petrecut lucrurile.  
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Detalii din rechizitoriu 

Când a venit în Alba Iulia "Cetiner s-a mutat într-un apartament pe care îl împărţea cu o altă femeie, 

Elena , care era căsătorită; o altă persoană care locuia în acel apartament, Adina , colabora in "proiecte 

comerciale" cu Cetiner", arată raportul. Rechizitoriul susţine că: "din cauza spaţiului restrâns, inculpata şi 

partea vătămată V. Adina au fost nevoite sa doarmă în aceeaşi cameră, în câteva rânduri. La un moment 

dat, într-o noapte, inculpata Cetiner Mariana a început să-i dezvăluie părţii vătămate aspecte privind 

viaţa sa intimă, explicându-i în final că este lesbiană(...). Totodată şi-a exprimat dorinţa de a întreţine 

asemenea relaţii împreună, dându-i de înţeles că o iubeşte".  

Mariana i-a trimis bilete – scriau anchetatorii – de dragoste Adinei, care, ulterior, când Elena a denunţat-

o, în urma tensionării situaţiei, au fost arătate drept "dovezi" ale seducţiei.  

După ceva vreme, Mariana a părăsit apartamentul din cauza neînţelegerilor, revenind pentru – spune ea 

– a-şi cere banii înapoi. S-a iscat o ceartă, a denunţat-o la poliţie. A fost arestată.  

În declaraţia dată la poliţie, Cetiner "neagă ca ar fi încurajat-o sau ademenit-o pe Adina, susţinând că 

încercase doar să obţină înapoi banii pe care îi împrumutase". "Procesul a durat un an şi trei luni de zile, 

la care ele – martorul şi reclamanta, n.r. - n-au venit niciodată", spune în interviul video Mariana. "Nici 

măcar cu mandat. Au venit abia în august. Şi atunci au recunoscut că eu le-am dat bani şi că nu le-am 

violat. Că am avut relaţii cu Adina, dar că nu am atacat-o. Am primit trei ani", spune Mariana. 

De abia din acest punct şi-au aplecat atenţia asupra cazului ei activiştii pentru drepturile omului.  

 

DETENŢIE 

Din dragoste, la penitenciar 

Poate că Mariana nu ar fi fost altceva decât o simplă condamnată dacă nu ar fi intrat în atenţia Amnesty 

International. Femeia a povestit pentru activiştii străini că în penitenciar a fost tratată, pentru orientarea 

ei sexuală, din câte susţinea, cu bătăi repetate.  

"Pentru că în România ei nu au fost niciodată de acord ca o relaţie din aceasta să fie. Criminalele sunt 

mai bine văzute în puşcărie decât cineva care a avut o relaţie tot cu o femeie. Iar tâlhăriile sunt mai bine 

văzute decât o relaţie între două femei. Aşa ceva, homosexualitate sau altceva, nu există. Eram tratată 

ca... nici ca ultimul om", spune, în interviul video, Mariana.  

În 1998, reprezentanţii Asociaţiei pentru Apărarea Drepturilor Omului în România – Comitetul Helsinki 

(APADOR-CH) s-au dus la Penitenciarul Aiud, unde au vizitat-o pe Mariana. Pe durata discuţiei de la Aiud, 

Mariana s-a plâns că, în primul loc de deţinere – Penitenciarul pentru femei Târgşor – a fost bătută de 

doi gardieni. Potrivit unui raport întocmit la acea vreme, încă mai avea urme pe picioare şi pe torace. 
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Apoi, la Aiud, după o altercaţie cu una din supraveghetoare, a fost legată cu cătuşe de calorifer, mai 

multe ore, timp în care ar fi fost bătută. 

 

La închisoare 

În interviul video, Mariana reia câteva din imaginile din penitenciar.  

La Aiud: "Am fost luată din pat şi am fost dusă la comandant. Am fost bătută. L-am întrebat "De ce dai în 

mine? Pentru mine există lege, pentru tine nu există?". Am fost legată cu cătuşe, într-o poziţie ca Iisus 

Hristos, 11 ore fără să merg la toaletă, fără mâncare. Şi gardiana, Antonia, a cerut permisiunea să mă 

scoată din cătuşe. Am mai stat vreo oră".  

La Târgşor, după ce a fost mutată, Mariana a reclamat un "tratament" similar: "Când am fost dusă la 

Târgşor, eram într-o celulă plină cu crime, tăiau cu lama. Iar eu deja eram avizată de toţi gardienii. Le 

spuneau să vină, să mă incite. La care eu nu am dat niciun fel de replică.(...) Am fost pusă şefă de celulă, 

40 de inse eram. Apoi când a venit apelul de dimineaţă am fost scoasă de haină afară şi bătută de doi 

ofiţeri.(...) Pe urmă m-au luat de pe holul ăla şi m-au dus la filtru. Acolo m-au pus în cătuşe pe calorifer şi 

m-au bătut. Mi-au rupt coastele(...). Am fost dusă pe izolare.(...) După izolarea mea au pus iar femei să 

mă bată. Am fost dusă iarăşi în izolare", susţine femeia în interviul video. 

 

MĂRTURIE. Mariana, în interviul video 

Scrisori de departe 

Dacă ar fi să rezume experienţa din puşcărie, femeia spune în interviu că "a fost sub orice critică". "Bătăi 

pentru mâncare, raţii, gardienii nu respectă ce trebuie respectat. Foarte greu (...). A fost rău. Bine n-a 

fost. Că doar nu poate să fie bine în puşcărie. Mai ales nevinovat", spunea Mariana.  

A fost eliberată pe 18 martie 1998. A urcat într-un tren, fără un ban la ea. Nu a fost nici ziua eliberării 

una prea plăcută. Circula fără bilet. A primit amendă.  

Apoi a văzut că primise din străinătate o groază de bilete de încurajare. Din SUA, Olanda, Norvegia, 

Coreea, China, Germania... "Şi-atunci am început să văd că oamenii sunt aproape de mine, că sunt 

prieteni", zice în interviu femeia. A cerut la scurt timp azil în Germania, o ţară unde minorităţile sexuale 

se bucură de drepturi. De asta interviul dat de Mariana se termină cu mulţumiri.  

Femeia spune că a vrut să arate "câtă nedreptate există în România, de homosexualitate, de 

lesbianism". "Să nu ai exprimare liberă, poliţia abuzează, dacă n-ai mamă, n-ai tată ajungi la închisoare", 

încheie Mariana.  
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DEZBATERE 

"Un denunţ al unei poveşti neconsumate de amor" 

Articolul 200 din Codul Penal a fost schimbat în 2001. Florin Buhuceanu, fostul director al organizaţiei 

Accept, e la curent cu ceea ce s-ar numi "cazul Cetiner". 

Acesta spune că nu a fost neapărat "scânteia" care a dus la schimbarea articolului. Dar că este unul 

extrem de important în ce priveşte portretul discriminării perpetuate din comunism în anii 90.  

"Cazul Cetiner, dacă-l pot numi aşa, a contat pentru a arăta amploarea persecuţiei şi grotescul 

acuzaţiilor care au putut duce la arestări. Să ne înţelegem, vorbim aici de o femeie, judecată şi 

condamnată pentru că a avut nefericita iniţiativă să lege un flirt amoros cu o altă femeie care a 

denunţat-o prieteneşte. Pare inimaginabil astăzi că un asemenea denunţ al unei poveşti neconsumate 

de amor, întărit de un martor care a certificat că Mariana Cetiner e lesbiană, a existat cu aceste efecte", 

spune Buhuceanu. 

Acesta adaugă că un rol important în atitudinea din vremea respectivă s-ar datora bisericii. "Nu vorbim, 

în acest caz, de perioada regimului comunist, ci de perioada anilor ’90, în care Biserica Ortodoxă vocifera 

aprig împotriva Occidentului, publicând de-a valma tone de fiţuici stridente, afişe şi manifeste stradale 

belicoase pentru salvarea neamului şi împotriva "degenerării umane", campând protestatar în faţa 

vechii clădiri a Parlamentului ce azi le aparţine, pentru merite democratice, desigur. Această incitare la 

ură pe durata unor ani de zile, asumată de parlamentari din mai toate partidele politice, a dus la 

perpetuarea discriminării prin lege împotriva homosexualilor până la finele anului 2001. Cazul Cetiner, 

parte din cazurile documentate de organizaţii precum Human Rights Watch şi Accept, a arătat una dintre 

feţele urâte ale României. O Românie-ruşine a Europei acelor ani prin cruzimea cu care îi trata pe unii 

dintre proprii cetaţeni", a spus Buhuceanu. 

 

"Ce dreptate s-a făcut victimelor lor?" 

Felul în care era tratată homosexualitatea în comunism este, din punctul lui Buhuceanu de vedere, "un 

capitol care abia a fost întredeschis".  

Acesta relatează o întâlnire pe care a avut recent, cel puţin stranie. "Mi s-a întâmplat recent să cunosc 

un domn în vârstă, gay, recrutat în perioada adolescenţei de Miliţie şi obligat să denunţe pe cei cu care 

se frecventa. Asta nu l-a scutit deloc de umilinţele unei şcoli corecţionale, de arest caţiva ani mai târziu 

pentru că, nu-i aşa, figura în faimoasele dosare ale Miliţiei cu homosexuali, păstrate şi azi de Poliţia 

Română. Acele tratamente inumane nu au fost posibile doar pentru că exista un articol de lege, ci şi 

datorită zelului şi mentalitaţilor primitive ale miliţienilor, procurorilor, judecătorilor. Aceştia sunt încă 

parte din sistemul care împarte dreptatea în România. Ce dreptate s-a făcut victimelor lor?", se întreabă 

Buhuceanu. 
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Totuşi, "modificarile legislative sunt doar un prim pas, care permit asigurarea unui nivel neapărat 

necesar de protecţie din partea statului", spune şi Irina Niţă, directorul executiv din prezent al Accept.  

"Câtă vreme homosexualitatea rămâne un subiect tabu şi câtă vreme persoanele LGBT (lesbiene, gay, 

bisexuali, trans) sunt constrânse social să mimeze heterosexualitatea, nu vom vedea schimbări 

spectaculoase. Pentru ca oamenii să-şi revizuiască nişte prejudecăţi, este nevoie ca acest subiect să fie 

abordat de mult mai multe voci decât în prezent. Sunt încă profesori universitari care afirmă în 

facultăţile de medicină sau psihologie că homosexualitatea este o boală - deşi a fost scoasă acum 40 de 

ani din lista bolilor", e de părere Niţă. 

http://www.evz.ro/detalii/stiri/exclusiv-evz-povestea-ultimei-femei-care-a-facut-puscarie-in-romania-

pentru-ca-era-lesbia-956.html 
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MARIAN, OMUL CARE ÎŞI DĂ DOCTORATUL ÎN PROSTITUATE. "ÎN ’99 FEMEILE SE 

PROSTITUAU SĂ AIBĂ BANI DE MÂNCARE. ACUM, FAC SEX PENTRU DROGURI" 

EVENIMENTUL ZILEI, 10 DECEMBRIE 2011 

Autor:  Ionela Săvescu 

 

STUDIU URBAN. Marian Ursan are 32 de ani şi de 15 lucrează cu grupurile vulnerabile din Bucureşti. Ştie 

ca în palmă unde se ascund consumatorii de droguri, dar şi pe unde lucrează prostituatele, pe categorii. 

În 1999, în septembrie, Marian Ursan intra ca lucrător social într-un proiect – pilot al Asociaţiei Române 

Anti Sida (ARAS), care avea ca scop protejarea "grupurilor vulnerabile" din Bucureşti. În 15 ani, a făcut 

atâta muncă de teren, de-a ajuns să cunoască dintr-o privire o prostituată sau un consumator de 

droguri. 

Este lector asociat la Facultatea de Sociologie şi Asistenţă Socială, iar de ceva vreme lucrează la teza lui 

de doctorat: un studiu etnografic - urban despre consumatori de droguri şi prostituţie în Centrul Vechi al 

Capitalei. 

 

Rucsacul de prezervative 

În ’99, UNAIDS începuse, în România, o cercetare despre prostituţia de stradă, pentru că la noi nu se 

făcuse nimic, deşi multe românce începuseră se câştige bani din serviciile sexuale. Recomandările 

UNAIDS în urma studiului sunau cam aşa: înfiinţarea unui program de teren prin care fetele să aibă acces 

la asistenţă medicală primară, să le fie distribuite gratuit prezervative şi să fie consiliate. Marian s-a 

băgat imediat în program. Abia împlinise 19 ani când, într-o seară, a luat la pas străzile din Bucureşti, cu 

un rucsac de prezervative în spate. 

 

Documentarea: emisiuni cu infractori  

Spune însă că înainte s-a informat despre fenomenul prostituţiei din Capitală: "M-am uitat la emisiuni cu 

infractori, cu prostituate, ba chiar citeam ştirile din «Evenimentul zilei» legate de acest subiect. Am scris 

pe-o foaie zonele roşii şi-am plecat". A ajuns pe-o stradă cunoscută, unde în dreptul fiecărei case iese 

unul să te întrebe dacă vrei o fetiţă. "M-am îndreptat către primul grup de oameni. La poartă erau nişte 

«combinatori». Am tras aer în piept şi când l-am expirat eram deja la 50 de metri distanţă de ei. N-am 

avut curaj să mă opresc. Şi-am stat şi m-am întrebat. «Bă, ce fel de activist sunt eu?» Şi m-am întors", 

povesteşte Marian. Evident, l-au întrebat dacă vrea o partidă. Le-a spus că nu, dar are în spate nişte 

prezervative, le dă gratuit, ei poate au nevoie. Marian pleca fericit că-şi făcuse primele lui contacte. S-a 
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dus şi a doua zi, dar erau alţii. Credeau că e de la vreo firmă care împarte mostre. Le-a spus de fundaţie, 

de bolile cu transmitere sexuală, de riscuri.  

Era conştient că prezervativele lui erau vândute mai departe clienţilor. Le-a spus atunci combinatorilor 

că le mai dă prezervative, dar s-ajungă şi la fete. Pe ele nu le vedea niciodată. Erau protejate de bărbaţii 

de la stradă, care se temeau de poliţie ca de cel mai urât coşmar dintr-o noapte.  

 

"Nu mergeam să le fac morală" 

A ajuns însă şi la ele: "Se plângeau. «Mariane, ce ne facem, că aştia nu vor cu prezervativ!» Şi le-am 

spus: «Fetelor, faceţi şi voi un joc sexual ca să-i convingeţi. Puneţi-l cu gura». Aşa se lucrează pe teren". 

Marian, ca lucrător social, n-a privit niciodată faptele lor ca pe un păcat, ca pe o infracţiune. 

Trebuia să fie conştient de poziţia lui. În lumea asta obscură există doar două variante: ori eşti agresor, 

ori eşti victimă. Oamenii pe care îi întâlnea pe teren deveniseră suspicioşi. De ce vine ăsta în fiecare zi?: 

"Ei nu vor să fie victime, şi-atunci caută să fie agresori. Le-am explicat că în toată povestea asta mai este 

cineva, aşa cum sunt eu, o persoană de mijloc. Nu judecă, nu întreabă. Doar ajută". 

 

Clienţii fetelor de la stradă  

În 1999, prostituţia din Bucureşti nu începuse să cunoască încă variantele saloanelor de masaj erotic sau 

ale damelor de companie. Totul era rudimentar, la stradă, se oprea clientul, intra în casă, lua o fată şi 

gata: "Nu-ţi poţi imagina în ce locuri se poate face sex! În pod, într-un beci, pe-o saltea amărâtă. Nu 

contează".  

Clienţii erau de toate categoriile: veniţi cu paporniţa de la gară, muncitori, un avocat scăpat la bani, un 

inginer nefericit: "Era moda atunci printre fete să se laude c-au prins un italian. Străinii, în calitate de 

cumpărători de servicii sexuale, sunt în continuare altfel. Dau mai mulţi bani, fetele îşi dau silinţa ca să 

mai vină omul şi a doua oară". De 15 ani, Marian a intrat în zeci de bordeluri. A cunoscut proxeneţi, 

combinatori şi fete de nu le mai ştie numărul. A scris poveştile lor în studii de specialitate. 

În volumul "Asistenţa socială a grupurilor de risc", Marian relata povestea lui Mitu, un combinator de 38 

de ani. Stă la stradă şi agaţă clienţi pentru fete. Dacă ăluia îi place şi intră în cameră, ia şi el o parte din 

bani. Mitu povesteşte că, odată cu recesiunea asta, clienţii pe care îi aduce negociază ca la piaţă: "Ţin de 

bani şi ajungi să-i trimiţi în altă parte, pierzi vremea cu ei. Fata zice cât îi trebuie, se gândeşte că poate 

face şi ea un ban. Străinii ştiu să dea, italienii mai ales. Alţii sunt scârboşi rău de tot", povestea Mitu. 

 

"Nu facem nici bani de taxi" 
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În poveştile de noapte din Bucureşti a intrat, de curând, şi Alin. Are şi el o fată. E supărat pe orice vine 

să-i fluture prin faţă rândurile de lege: jandarmi, poliţie locală, mascaţi. Pe strada pe care lucrează sunt 

mai mulţi proxeneţi. Are spatele apărat pentru că, spune el, toţi sunt neamuri. 

Nu se bat pe clienţi, fiecare are felia lui. Fetei, ca s-o ţină să muncească şi să nu plece la altul, îi cumpără 

din când în când un parfum şi-o haină de firmă. E, probabil, fericirea cea mai mare pentru o femeie care 

rar vede cum arată lumea pe lumină. "Eu mă înţeleg cu ea. I-am zis: vrei să facem treabă, bine. Dacă nu, 

la revedere, găsesc eu cu cine să fac bani", spune Alin. În zilele bune fac două sute de lei, în altele -abia 

fac bani de taxi să se întoarcă acasă.  

 

LA MODĂ 

Centrul Vechi este locul preferat al "prostituatelor de club"  

De când şi-a început lucrarea de doctorat, Marian Ursan s-a mutat din cartierul Titan în Centrul Vechi. A 

simţit că pub-urile şi cluburile sunt, inevitabil, medii pe care le frecventează consumatorii de droguri. N-a 

fost nicio o surpriză să vadă că şi pentru prostituate. "Tu nu-ţi poţi da seama, dar eu ştiu când intru într-

un club, de exemplu, care fată oferă servicii sexuale pe bani. Le înţeleg comportamentul, mişcările, 

limbajul corpului", spune Marian. Aşa a întâlnit zeci de tinere care se prostituează.  

Făcând o comparaţie, la 15 ani după ce şi-a început munca pe teren, Marian explică diferenţa: în ’99, 

femeile se prostituau să aibă bani de mâncare pentru copii. Acum, ele fac sex ca să-şi cumpăre droguri: 

"E un fenomen care se extinde. Sunt din ce în ce mai multe prostituate consumatoare de droguri. 

Riscurile de infectare trebuie evitate".  

 

Studentele la Medicină 

În serile în care ia la pas fiecare club din Centrul Istoric, a cunoscut multe studente la Medicină care 

practică prostituţia. Sunt multe care şi-au închiriat apartamente în zonă, doar cât să iasă din club şi să 

intre cu clienţii lor în casă. Pe teren, le abordează direct. Le spune cu ce se ocupă şi le roagă să-i 

răspundă la întrebări: "Am ajuns să le cunosc. Când ne întâlnim, stăm de vorbă, povestim. Aşa a ajuns 

lumea să creadă că sunt proxenet. Odată, a venit unul la mine să-mi ceară să i-o aduc pe una". 

 

 

Nu vrea să facă pe inocenta  

Diana, una dintre fetele pe care Marian le-a cunoscut în Centrul Istoric, se prostituează şi într-un club din 

Roma. Face naveta ca să-şi vadă fetiţa, dar când vine se şi prostituează. De ce să stea degeaba când 
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poate face un ban? Diana i-a povestit lui Marian că la noi, aici, în Bucureşti, partidele de sex sunt 

austere. E un sex inhibat şi "gâtuit". "Îmi spunea că italienii nu renunţă la politeţuri. Nu vor să domine. 

Ori, la noi, prima întrebare a bărbaţilor e «Ce ştii să faci?». Fetele urăsc asta. Românilor le plac femeile 

inocente, care nu vor atenţie, cărora le place să fie supuse, că doar o fac pentru bani".  

 

Cu prostituata în sala de curs  

La facultate, Marian predă viitorilor asistenţi sociali metode de lucru cu aceste grupuri vulnerabile. A 

venit de multe ori la cursuri însoţit de o prostituată. Crede că povestea unui om, spusă chiar de el, e cea 

mai bună metodă de predare. Fetele şi-au expus viaţa şi le-au povestit studenţilor cum e lumea asta a 

lor, în care ziua eşti mamă, gospodină, iar noaptea devii o insultă. Eşti curvă. 

 

PE STRADĂ 

Fetele stau la coadă pentru prezervative  

Fetele din Bucureşti ies la treabă de cum se răreşte traficul pe străduţe. Îşi aşază câteva scaune din 

plastic în faţa porţii şi aşteaptă. Până la primii clienţi, vine ambulanţa Asociaţiei Române Anti Sida (ARAS) 

să le împartă prezervative, seringi pentru injectare, soluţii anti infecţii şi alte lucruri care pentru ele 

înseamnă siguranţa la locul de muncă. Ambulanţa pleacă de undeva din centrul oraşului, spre locurile în 

care asistenţii sociali ARAS ştiu că se adună grupurile vulnerabile din Bucureşti. Sunt grade cu minus 

afară şi e posibil să nu fie înghesuială la uşa maşinii. Ramona, asistenta ARAS, spune că nu-i aşa. Doar 

fetele care-s "ocupate" şi nu pot ajunge nu vin. În rest, ninge, plouă, îs prezente cu mâna întinsă după o 

cutie albă, cu 60 de prezervative.  

 

Ploaia de latex  

Oricare prostituată ştie la ce oră trage ambulanţa pe dreapta, pe strada lor. Ar avea fetele bani de 

"plastice", dar când se văd cu ei în mână, parcă nu i-ar da pe-o bucată din latex, aşa că ARAS-ul, ca să 

prevină bolile cu transmitere sexuală, le dă gratuit prezervative. E coadă ca la pâine la ambulanţă. Fetele 

vin machiate cu dungi groase în jurul ochilor, buze conturate şi cercei cu pietre, mărgele şi orice ar face 

să atragă privirile. Sunt suspicioase şi când văd mai mulţi oameni pe lângă echipa ARAS trimit înaintaşi să 

vadă dacă e "miliţia". Nu e, aşa că fetele vin, aruncă un ochi pe dinăuntrul maşinii, întreabă de teste de 

hepatită sau de HIV şi pleacă cu o cutie albă.  
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Alina, 31 de ani, 15 de prostituţie  

Printre câinii care latră, de pe un colţ de stradă iese Alina, îmbrăcată cu o vestă albă, pantaloni de 

trening şi papuci de casă. Îi dă datele Ramonei: prenumele, prenumele mamei, anul şi luna naşterii. Are 

32 de ani şi se prostituează de 15, pentru că n-a avut noroc în viaţă. Tratează meseria cu atâta 

indiferenţă, încât ajungi să crezi că unele se nasc să facă strada, de la miezul nopţii până dimineaţa, să 

aibă în acelaşi timp soţi iubitori, copii pe care-i duc de mână la şcoală şi clienţi fideli cu care se salută 

dacă se întâlnesc pe stradă. Alina e chiar aşa. Spune că orfelinatul nu-ţi prea oferă alte şanse în viaţă 

decât s-ajungi să faci trotuarul. De vină sunt părinţii care îşi abandonează copiii.  

Pe ea măcar a mai vizitat-o taică-su, care locuieşte acum în Moldova Nouă. Când Alina a făcut 17 ani, a 

ieşit pe poarta casei de copii. Şcoală nu făcuse prea multă, tatăl ei n-avea cum s-o ţină. A văzut o stradă 

lungă şi s-a mai oprit tocmai la gară, unde s-a suit în tren şi aştepta să coboare undeva.  

 

"Am vrut să mă angajez"  

A ajuns în Gara de Nord din Bucureşti. Voia să se angajeze, dar n-avea nicio diplomă. Crede că de asta n-

a băgat-o nimeni în seamă, când s-a dus să facă vânzătoare, femeie de serviciu sau orice altceva. S-a 

întors tot în gară, unde a întrebat-o unul dacă îi este foame şi dacă are unde dormi. A dat din cap că nu, 

a luat-o ăla de-o mânecă şi-a dus-o într-o casă. Avea 17 ani şi-n prima seară avea deja primul client. Nu-

şi mai aduce aminte nimic despre el. "Cine mai ştie, mamă, c-au trecut 15 ani!", se scuză Alina. Unul i-a 

rămas totuşi în minte. Era prin 2000 şi ceva, îşi aminteşte prostituata, când la stradă a venit chiar el. E ca 

în poveştile în care eleva se îndrăgosteşte de profesor, aşa s-a topit Alina după el, un băiat cuminte care 

lucra la gaze. Nu vrea să se afle cum îl cheamă, are viaţa lui, familie, cine-o mai ştie pe unde o fi acuma, 

când ea zgribuleşte de frig lângă o ambulanţă albă şi-un şir de femei îi trec prin spate să ia cutiile albe cu 

prezervative. Era cât pe ce s-o mierlească, pentru c-a avut curajul să spună că vrea să se mărite cu el. 

 

Au intervenit "oamenii" 

Băiatul de la gaze era "înalt şi bine făcut", aşa cum Alina aşteaptă să fie fiecare client. Spune că uneori 

mai închide ochii şi-şi aduce aminte: "Îmi pare rău şi-acuma că nu m-am dus după el. N-am putut scăpa. 

Au intervenit oamenii, m-au ţinut în casă, c-am vrut să fug cu el". L-a mai văzut într-o zi pe stradă, şi-au 

dat bună ziua şi-au trecut unul pe lângă altul. Cum a fost? "Dureros!", spune Alina. Crede că n-a fost să 

fie atunci şi tot mai aşteaptă ca într-o bună zi s-o ia cineva de nevastă. Are o fetiţă de zece ani, pe care o 

vede din an în Paşte, pentru că o creşte bunicul, la Moldova Nouă. În fiecare vineri după-amiază, îi 

trimite bani. Câte 500 de lei, să aibă de încălţări, mâncare, cărţi şi ce i-o mai trebui pe la şcoală. Pe zi, 

femeia are cam 10-15 clienţi şi face cam 300 de lei. 
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Atena şi Istanbul  

În 2003, Alina a plecat în Atena, să lucreze "la fix", într-un bordel în care partidele de sex se taxau la 

minut. Era frumos, se înţelegea cu fetele, clienţii erau buni. "În cameră era un ceas în perete. Prima taxă 

era pentru cinci minute. Bătea gongul, gata, trebuia să iasă clientul. Sau nu, dacă vărsa bani la matroană. 

I se urâse cu binele Alinei. O prietenă i-a zis că la turci se câştigă dublu. S-au suit într-un autocar şi s-au 

oprit la Istanbul. Într-o săptămână erau acasă, în Gara de Nord. 

"Am 15 clienţi pe zi şi fac trei milioane. Înainte făceam mai mult, că mai aveau bărbaţii bani. În fiecare 

vineri, trimit la fată cinci şi plătesc chiria.“ ALINA, prostituată 

http://www.evz.ro/detalii/stiri/marian-lectorul-care-isi-da-doctoratul-in-prostituate-957198.html 
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POVESTEA PROXENETEI MARIANA BABOŞ CARE A FĂCUT MILIOANE DE EURO DIN SEXUL 

PLĂTIT. A MURIT SĂRACĂ, CONTURILE, MAŞINILE DE LUX ŞI VILELE AU FOST 

SECHESTRATE DE DIICOT 

ADEVĂRUL, 10 DECEMBRIE 2011 

Autor: Liliana Năstase, Ionel Stoica  

După ce a condus o reţea de prostituţie care a obţinut venituri de peste cinci  milioane de euro în 

perioada 2000-2003, Mariana Baboş (59 ani), cunoscută sub numele de „Mariana cur de fier” sau 

„Marian Nebuna”, a murit săracă, miercuri la Spitalul Judeţean din Galaţi, unde era internată de câteva 

zile cu probleme cardiace. 

În perioada comunistă, Mariana Baboş a fost una din cele mai cunsocute prostituate ale oraşului Galaţi. 

După revoluţşie, ea s-a reprofilat în proxenetă, cu ajutorul rudelor sale controlând traficul de femei din 

judeţul Galaţi. Apogeul carierei „Marianei cur de fier” a fost atins în anii 2000-2003, când reţeaua pe 

care o coordona, alcătuită din peste 200 de fete, a obţinut venituri de peste cinci  milioane de euro, 

conform calculelor făcute de procurorii DIICOT. 

 

DIICOT a pus sechestru pe conturi, maşini de lux şi vile 

Banii strânşi de aceasta au fost cheltuiţi pe maşini de lux, imobile şi bijuterii. Procurorii DIICOT  au pus în 

2008 sechestru asigurator pe mai multe bunuri ale clanului Baboş. Două automobile luxoase, Audi Q7- 

proprietatea Marianei Baboi şi un BMW M5, kilograme de bijuterii din metale preţioase- găsite la 

domiciliul lui Ascanio Baboş. 

Sechetrul a  fost aplicat şi pe toate vilele şi apartamentele clanului din Galaţi.  

Toate conturile membrilor familiei Baboş, în lei sau în valută au fost indipsonibilizate de DIICOT prin 

aplicarea sechetrului asigurator. În casele clanului, procurorii au luat banii găsiţi : 5.100 euro, 65 lire 

sterline, 4  USD şi 2.400 lei.  

 

Nu avea cazier în 2008 

În anul 2008, atunci când procurorii Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 

Terorism – Biroul Teritorial Galaţi au început monitorizarea proxenetei aceştia au constat că nu avea 

cazier. Reţeaua care trafica fete în străinătatea şi se ocupa cu proxentismul în judeţul Galaţi era condusă 

cu o mână de fier de aceasta, prin intermediul fiului său Ascanio Baboş şi a nurorii sale Cătălina Loredana 

Baboş. 
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În acest dosar, Tribunalul Galaţi a dat pedepse grele clanului Baboş. Ascanio a primit o condamnare de 

15 ani, iar Mariana Baboş - 9 ani.  În septembrie 2011, Curtea de Apel Galaţi a decis reducerea pedepsei 

în cazul „Marianei cur de fier” după ce a denunţat la DNA mai mulţi avocaţi care se lăudau cu influenţa 

lor asupra unor magistraţi gălăţeni. 

 

Au început cu prostituţia în Turcia şi au continuat în Spania 

Procurorii care au anchetat acest dosar au remarcat că gruparea Baboş trăia în condiţii modeste, dar din 

anul 2000 au luat hotărârea să obţină sumele de bani necesare asigurării unui nivel de viaţă peste limita 

normalităţii prin racolarea de tinere pe care apoi să le exploateze în străinătate prin determinarea 

acestora la practicarea prostituţiei.” Iniţial, aceştia au desfăşurat activităţi de acest gen pe teritoriul 

Turciei însă, după anul 2002, au ales ca ţară ţintă a traficului de fiinţe umane Spania”, susţin procurorii 

DIICOT. Ei au ales această ţară ţintă, întrucât în Spania prostituţia deşi nu este legală este tolerată, 

putând fi practicată în stabilimente special amenajate, care funcţionează sub forma unor „cluburi”. 

Gruparea Baboş era organizată după model mafiot, fiecare membru avea o poziţie bine stabilită. Astfel, 

“Mariana cur de fier” avea rolul de a racola tinere, de a le caza pe acestea în locuinţa sa cât şi de a le 

facilita obţinerea paşapoartelor. Fiul său, Ascanio îi revenea atât sarcina de a racola tinere, cât şi de a le 

transporta în Spania, unde le caza în imobile închiriate Cătălina-Loredana Baboş şi Ionica Blănaru aveau 

rolul de a le primi pe tinere în Spania, de a le caza, de a le „introduce” la club şi de a le supraveghea în 

timp ce practicau prostituţia, colectând de la acestea sumele obţinute. Anica Lovin avea, în general, în 

cadrul grupului atât rolul de a racola tinere, de a le caza pe acestea în locuinţa sa până la plecarea 

acestora spre Spania. Marius Stângă  avea în general rolul de a transporta tinerele spre Spania, 

însoţindu-le pe acestea până la destinaţie, activitatea acestuia desfăşurându-se însă anterior anului 

2003.  

“De remarcat este că inculpata Baboş Mariana acţiona asupra tinerelor convingându-le să meargă în 

străinătate şi asigurându-le că <<nimeriseră pe mâini bune>> şi că-şi <<puteau face viitorul alături de fiul 

său>> – inculpatul Baboş Ascanio, chiar în condiţiile în care acesta era căsătorit cu inculpata Baboş 

Cătălina Loredana. Inculpata îşi justifica acţiunile faţă de victime prin aceea că <<ea dorea doar să le 

ajute>>”, au remarcat procurorii DIICOT. 

 

Fetele erau fotografiate pentru a fi şantajate 

Un alt aspect ce nu trebuie scăpat din vedere este acela că Ascanio Baboş  obişnuia să le fotografieze pe 

victimele traficului în ipostaze sexuale explicite, stocând imaginile şi filmele, având astfel posibilitatea să 

le şantajeze pe tinerele care ar fi dorit să fugă de sub influenţa sa. În Spania, gruparea infracţională şi-a 

stabilit aria de activitate în localitatea Alicante, victimele fiind determinate să se prostitueze în anumite 
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cluburi, în care membrii grupului infracţional puteau controla uşor activitatea tinerelor, în special ca 

urmare a prieteniilor pe care le legau cu patronii acestora.  

 

Prostituţie în cluburile „La Salsa” şi „Maximo” 

Astfel, s-a stabilit că membrii grupului infracţional plasau cu preponderenţă tinerele pentru a practica 

prostituţia în cluburile „La Salsa” şi „Maximo”, dar au existat şi situaţii când pentru a evita depistarea 

acestora de către raziile autorităţilor spaniole aceştia mutau tinerele în alte cluburi. “În perioada anilor 

2002-2008 membrii grupării au acţionat asupra unui număr de câteva zeci de victime, dintre care în 

cursul urmăririi penale s-a reuşit audierea unui număr de 18 victime ale traficului de fiinţe umane, 

activitatea infracţională desfăşurată asupra acestora fiind întreruptă, practic, de reţinerea inculpaţilor în 

data de 18 august 2008”, mai arată procurorii DIICOT. 

 

Transferuri monetare de jumătate de million de euro 

În urma cercetărilor efectuate au fost identificate un număr de 431 de tranzacţii reprezentând 

transferuri monetare efectuate prin serviciile Western Union şi Money Gramm. Aceste tranzacţii au fost 

identificate ca fiind efectuate fie de către o parte a tinerelor ce erau exploatate de membrii grupului 

infracţional, fie având ca destinatari membrii grupului infracţional. 

În urma efectuării analizei transferurilor monetare s-a stabilit că au fost transferate prin serviciile 

specializate următoarele sume, pe de o parte între tinerele exploatate ori membri ai grupului 

infracţional (expeditori), iar pe de lată parte între membri ai grupului infracţional ori persoane interpuse 

(destinatari): 335.496 euro, 87.144 USD, 1.600 mărci germane şi 194 dolari canadieni. Cea mai mare 

parte a banilor au ajuns la Ascanio Baboş.  

 

Fiul proxenetei agăţa prostituatele după metoda „lover boy” 

Una din convorbirrile telefonice interceptate de SRI şi băgate în dosarul de anchetă a fost păstrată 

pentru a prezenta „modul insidios” în care Ascanio Baboş se purta cu tinerele exploatate, determinându-

le să creadă că doar cea căreia i se adresa „prezintă importanţă” şi că avea intenţia de „a-şi face viitorul 

împreună”. Discuţia este din data de 17.09.2008, ora 20:02:03, când Ascanio a luat legătura cu una din 

prostituatele din Spania. 

Ascanio Baboş: Da,da!Mai faci ce faci si vii o saptamana-doua acasă, 

baba mea! 

Doamnă: Da! 
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Ascanio Baboş: Mai stam si noi doi!  

Doamnă: Ihi! 

Ascanio Baboş:: Sa plece astea si sa mai stam si noi doi! 

Doamnă: Numai noi doi. Nu iti mai trebuie nimeni,nu? 

Ascanio Baboş: Numai noi doi! Aoleu! Tura asta daca mai vine cineva 

ma duc direct la spitalul de nebuni! 

Doamnă: Hi,hi,hi! 

Ascanio Baboş: Bag p... de te mint! Nu mai pot! 

Doamnă: M-a intrebat si mama, mi-a dat aseară mesaj! Ca sa nu ma sune,ca o expediam imediat! 

Ascanio Baboş: Da,da! 

Doamnă: Ma intreba ce faci? Daca ai venit? I-am zis cam pe luni, asa!  

Ascanio Baboş: Da,da! 

Doamnă: I-am zis ca da ai venit, mai ai o ora, ca s-a dus cineva dupa tine la aeroport! 

Ascanio Baboş: Da! 

Doamnă: Ca de abia aşteaptă sa... 

Ascanio Baboş: Ha,ha,ha! 

Doamnă:: Eu te aştept dar tu nu vii! 

Ascanio Baboş: Ei vreo doua zile! Poti sa spui si tu ca a intervenit ceva in tara! A plecat el inainte si 

săptămâna care vine mi-a luat si mie bilet, vin si eu.. .oricum.. .sa ramana... 

Doamnă: Da! Ei nu prea.. .oricum cand esti tu si iti aude vocea... in rest s-a obişnuit cu tine...  

Ascanio Baboş: Da,da! 

Doamnă:: Nu ma pune la incercare ca o expediez imediat! 

Ascanio Baboş: Ha,ha,ha!Da, babuta mea! 

Doamnă: Cand o fi mai târziu ii spun eu! 

Ascanio Baboş: IhiîApai, ce dracu sa mai faci? 
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Doamnă: Mi-e dor de tine! De cand nu te-am mai auzit! 

Ascanio Baboş: Da! He,he!Si eu ma gândeam la tine, de asta te-am si sunat!Oare ce o mai fi facand 

nebuna asta?Sa ii mai aud vocea! 

Doamnă: Ooo, baba.. .am găsit o cartela de Italia parca... 

Ascanio Baboş: Da! 

Doamnă: Mesaje de cand, din aia veche,stii... din 2006...  

Ascanio Baboş: Bai esti nebuna! 

Doamnă:: Mesaje...ce ma mai minteai tu pe mine!Am citit acum, uite-l, ma! 

Ascanio Baboş: Ce ziceam, fa nebuno?  

Doamnă: Ma mai minteai la inceput... 

Ascanio Baboş: Dar cu ce te minţeam, fa babo, fa!  

Doamnă: Lasa ca am sa ti le arat sau am sa ti le scot!  

Ascanio Baboş: Ia chiar te rog sa mi le citeşti! 

Doamnă: Am sa ti le citesc!Am sa ti le arat cand o fi!Ce radeam singurica!Am făcut curat prin sertare 

si...am dat de ele...cu noi la inceput... din prima zi sau a doua... 

Ascanio Baboş: Aha!Da!  

Doamnă: Ha,ha,ha! Amintiri!Nu-mi venea sa cred! 

Ascanio Baboş: Ha, ha, ha! Escroc sentimental! !   

Doamnă: Da! 

Ascanio Baboş: Hai ca nu te minţeam, fa baba!  

Doamnă: Ce? 

Ascanio Baboş: Sa mor eu daca te minţeam! 

Doamnă: Da, de unde stii tu ce e in mesaj? 

Ascanio Baboş: Pai, in general asa sa stii ca nu prea te-am mintit! Cu ceea ce am discutat asa de cand 

suntem impreunaîSa stii ca nu prea am minţit in legătura cu relaţia noastră! 

Doamnă: Da? 
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Ascanio Baboş: Nu, pe bune!Ca nu s-a ivit sa iasa!Ca nu s-a putut, ca nu sunt bani sau nu asta, ai inteles-

o, si s-a lungit, asta a fost cu totul altceva! Dar asa.. .Mare parte au fost vorbe adevărate!Poftim?  

Doamnă: Vezi daca esti sincer?  

Ascanio Baboş: Sunt,babuta mea!Sunt! 

http://www.adevarul.ro/locale/galati/Galati-poveste-mariana_babos-diicot-

prostitutie_0_606539373.html 
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SĂNĂTATE 

BURSE DE STUDIU PENTRU MEDICII CARE TRATEAZĂ CANCERUL LA SÂN 

EVENIMENTUL ZILEI, 09 DECEMBRIE 2011 

Autor:  Cristina Lica 

Fundaţia Avon lansează, de anul viitor, un program de burse de studiu în SUA pentru 50 de oncologi care 

tratează femeile cu cancer la sân. Programul va dura între 4-8 săptămâni, timp în care beneficiarii vor 

intra în contact cu reprezentanţii celor mai renumite universităţi și instituţii medicale americane. 

Fiecare candidat trebuie să aplice online la adresa www.avonfoundation.org/programs-and-events/125-

anniversary-global-scholars-program.html, până pe data de 6 ianuarie. 

Trebuie trimise următoarele documente: Curriculum Vitae al candidatului (a se utiliza modelul Fundaţiei 

Avon), scrisoare de recomandare din partea instituţiei pe care candidatul o reprezintă (a se utiliza 

modelul Fundaţiei Avon), o declaratie de intenţie (a se utiliza modelul Fundaţiei Avon), cel puţin două 

lucrări ştiinţifice, scrisori de recomandare adiţionale. 

Toate aplicaţiile trebuie trimise în limba engleză. Pe 30 ianuarie vor fi anunţaţi candidaţii care trec în 

faza a 2-a. Câștigătorii burselor vor fi anunţaţi în 15 martie. 

Participanţii vor fi împărţiţi în două grupuri. Primul grup va începe programul pe 11 septembrie 2012, cel 

de-al doilea grup în iunie 2013. Toate costurile de călătorie vor fi suportate de către Fundaţia Avon. 

Printre partenerii Programului Global de Burse de Studiu Clinic în domeniul cancerului la sân se numără 

Columbia University-New York Presbyterian Hospital, New York University School of Medicine și Sinai 

Health Institute. 

http://www.evz.ro/detalii/stiri/burse-de-studiu-pentru-medicii-care-trateaza-cancerul-la-san-

957190.html 



39 

 

MARAMUREŞ: O MAMĂ ŞI COPILUL SĂU NENĂSCUT AU MURIT PENTRU CĂ ANESTEZISTUL 

NU ERA LA SPITAL 

REALITATEA TV, 8 DECEMBRIE 2011 

O femeie în vârstă de 32 de ani din Vişeu de Sus, judeţul Maramureş, a murit, joi, odată cu copilul ei 

nenăscut, deoarece medicii de la spitalul orăşenesc din localitate nu i-au făcut cezariană. Medicul 

anestezist nu era de gardă.  

Tragedia s-a petrecut joi dimineaţă, după ce gravida, internată de două zile, a intrat în travaliu, relatează 

emm.ro, citat de NewsIn. 

Soţul femeii a declarat că medicii i-au spus că nu au avut cum să-i facă cezariană, deoarece anestezistul 

spitalului face gărzi şi la spitalul din Sighetu Marmaţiei şi nu era la spital. Ei l-au anunţat despre decesul 

femeii la două ore după ce aceasta a intrat în sala de naşteri. 

Personalul medical a afirmat că nu se aşteapta la o asemenea evoluţie a cazului, întrucât femeia era 

tânără şi mai avea trei naşteri la activ. 

"Dimineata, când i s-a rupt apa, totul a decurs normal. Au început contracţiile şi s-a ajuns la dilataţia 

necesară, însă, ulterior, pacienta a făcut stop cardio-respirator. A fost o problemă medicală, dar, repet, 

nu existau indicaţii de cezariană. Avem anestezist care merge, însă face gărzi şi la Sighetu Marmaţiei... 

Reanimarea a fost acolo", a declarat directorul medical al spitalului, Ioan Ledar. 

Oficialii Direcţiei Judeţene de Sănătate Publică (DSP) Maramureş au declarat că se va face o anchetă în 

acest caz, după efectuarea autopsiei, pentru a se stabili dacă a exista o culpă medicală sau nu. Autopsia 

femeii va fi făcută vineri, 9 decembrie. 

http://www.realitatea.net/maramures-o-mama-si-copilul-sau-nenascut-au-murit-pentru-ca-

anestezistul-nu-era-la-spital_893790.html 
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PIAŢA MUNCII 

PESTE 200 DE FEMEI CU PRIMIT CONTRACTE LA CULES DE CĂPŞUNI, LA SELECŢIA 

NAŢIONALĂ DE LA SLATINA 

ADEVĂRUL,  6 DECEMBRIE 2011 

Autor: Mihaela Lăutărescu 

Aproape 400 de persoane din 23 de judeţe ale ţării au participat, luni, la Bursa locurilor de muncă 

sezoniere, care s-a ţinut la Casa de Cultură a Tineretului din Slatina. 

Participanţii s-au luptat pentru cele 400 de locuri de muncă la cules de căpşuni puse la bătaie de un 

angajator din Spania. „Au fost invitate să participe la interviu 636 de persoane din întreaga ţară şi s-au 

prezentat 377“, a spus Elena Ţane, consilierul EURES din cadrul Agenţiei Judeţene pentru Ocuparea 

Forţei de Muncă Olt. Deşi concurenţa a fost slabă, fiecare participant având şansa să „prindă“ un 

contract, nu toţi vor merge la cules de căpşuni la primăvară. „240 de persoane din cele 377 prezente au 

primit contracte. Din Olt s-au prezentat 114 femei şi au fost selectate 65“, a mai spus consilierul EURES, 

Elena Ţane. 137 de femei au fost respinse pentru că nu au întrunit condiţiile cerute de angajator.  

http://www.adevarul.ro/locale/slatina/Peste_200_de_femei_cu_primit_contracte_la_cules_de_capsuni

-la_selectia_nationala_de_la_Slatina_0_604139665.htmlâ  
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MARKETING- PUBLICITATE 

SCANDAL LA H&M CU MANECHINE FALSE 

ADEVĂRUL, 11 DECEMBRIE 2011 

Autor: Andreea Marinescu 

Retrailerul internaţional H&M a stârnit o serie de controverse după ce a folosit o într-una din campaniile 

sale mai multe modele al căror corp era, de fapt, generat pe calculator, potrivit bussinesinsider.com. 

Deşi chipul manechinului este cel al unei femei reale, după o privire mai atentă se poate observa că 

toate modele au aceeaşi formă a corpului şi aceeaşi poziţie a mâinii în şold. 

Reprezentanţii H&M îşi apără alegerea pentru un astfel de manechin, spunând că „modele virtuale atrag 

atenţia asupra hainelor şi nu asupra corpurilor femeilor". 

„Nu e o tehnică nouă cea pe care am folosit-o. Este mai cunoscută în breaslă şi am folosit-o pentru 

magazinul nostru online şi este o combinaţie de modele reale şi virtuale. Pentru toate celelalte 

campanii, pe TV şi print, folosim modele reale", au declarat reprezentanţii mărcii suedeze. 

http://www.adevarul.ro/life/vedete/Scandal_la_HM_cu_manechine_false_0_607139493.html 
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CULTURĂ- ARTĂ 

ANGELINA JOLIE RECONSTITUIE UN GENOCID PE MARELE ECRAN 

EVENIMENTUL ZILEI, 06 DECEMBRIE 2011 

Autor:  Alexandra Olivotto 

Celebra actriţă a trecut în spatele camerei nu atât într-un scop artistic, cât în unul umanitar. Vrea să 

atragă atenţia asupra războiului din Bosnia, despre care "nu se vorbeşte suficient". 

 Sursa: HEPTA 

A mai realizat un documentar ("A Place In Time") în urmă cu patru ani, dar "In the Land of Blood and 

Honey", care va intra în cinematografele din SUA pe 23 decembrie, reprezintă adevăratul debut al 

Angelinei Jolie în calitate de regizoare şi scenaristă. 

Lungmetrajul spune povestea de dragoste care se înfiripă între un sârb (Goran Kostic) şi o bosniacă 

musulmană (Zana Marjanovic) înainte ca războiul din 1992 să îi separe. 

 

Cum abordezi un masacru 

"Acesta este războiul generaţiei noastre... A fost cel mai crâncen genocid din Europa de după Al Doilea 

Război Mondial", a declarat Jolie în emisiunea "This Week". 

"Mă gândeam şi meditam la aceste teme internaţionale, la violenţa împotriva femeilor, la lipsa 

intervenţiilor, la modul în care fiinţele umane sunt schimbate şi afectate de război, din care unii ies mai 

puternici, iar alţii realmente distruşi. (...) Nu există vreo cale bătută când e vorba să abordezi astfel de 

subiecte, dar ce mi se pare important este să le discuţi şi să le abordezi", i-a spus actriţa lui Christiane 

Amanpour, care a scris despre conflictul din Bosnia în anii ’90. 

 

Un secret greu de păstrat 

Actriţa a declarat că i s-a părut bizar să joace rolurile de regizor şi scenarist, dar a adăugat că a fost 

"grozav să nu se afle în faţa camerelor".  

Cea mai dificilă i s-a părut scrierea scenariului. "Când eşti actriţă, foloseşti cuvintele altcuiva şi poţi 

mereu da vina pe regizor. Dar scenaristul este acela care stă de unul singur într-o cameră şi scrie ceea ce 

este important, amuzant, istoric, de actualitate".  
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Toată distribuţia filmului "In the Land of Blood and Honey" este alcătuită din localnici, pentru că asta 

este "povestea lor", susţine Jolie. 

Ea a povestit că atunci când le-a trimis actorilor scenariul nu le-a spus acestora că este scris de ea, 

tocmai pentru că voia reacţia onestă a celor care reuşiseră să supravieţuiască războiului. 

"Dacă am fi trimis scenariul, iar actorii l-ar fi citit şi ar fi spus «ce faceţi voi e iresponsabil» sau «ce faceţi 

voi e nepotrivit», atunci nu aş fi făcut filmul. Aş fi uitat de el şi aş fi ars scenariul", e convinsă actriţa în 

vârstă de 36 de ani. 

 

Reacţia actorilor care au trecut prin război 

Actriţele din "In the Land of Blood and Honey", Zana Marjanovic şi Vanessa Glodjo, au spus că scenariul 

le-a mişcat tocmai pentru că nu dilua războiul cum o făcuseră alte filme. 

"Când am citit scenariul, m-am simţit de parcă aveam cuţite înfipte în piept şi în stomac. Şi mi-am spus: 

«Oh, Doamne. Ce e asta, de fapt? Este atât de puternic»", a povestit Glodjo. Jolie nu se aşteaptă la un 

succes comercial, în ciuda star power-ului ei. 

"Am făcut acest film pentru că ni s-a părut că acesta este un război despre care nu se vorbeşte suficient. 

Ştiu că e un film care nu e uşor de urmărit, înseamnă să te uiţi două ore la ceva greu de digerat. Dar 

aceşti oameni au trăit asta timp de mulţi, mulţi ani. Şi simt că este un dar şi o datorie să urmăreşti timp 

de două ore un lucru pe care ei l-au trăit", conchide Jolie. 

 

ACUZAŢII 

Jumătate de Brangelina ar putea ajunge la tribunal 

Jurnalistul şi autorul croat James J. Braddock (alias Josip J. Knezevic) a dat-o deja în judecată pe Angelina 

Jolie, potrivit unei ştiri exclusive apărute pe RadarOnline.com. 

Motivul ar fi că povestea filmului se bazează pe un articol scris de el şi publicat în 2007, dar meritele sale 

nu sunt recunoscute. Printre similitudinile citate se numără şi aceea că protagonista filmului lui Jolie, ca 

şi personajul principal din articolul lui Braddock, a fost frecvent violată de soldaţi şi de ofiţeri. 

Mai mult, în ambele cazuri, femeia a devenit servitoarea celor care o violau, lucrând în cartierul general 

al acestora, ceea ce li se întâmpla foarte rar prizonierilor de război. 

În actele depuse la tribunalul federal, James J. Braddock a numit şi GK Films, casa de producţie care a 

finanţat lungmetrajul şi care îl va distribui. 
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http://www.evz.ro/detalii/stiri/angelina-jolie-reconstituie-un-genocid-pe-marele-ecran-956631.html  
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INTERNAŢIONAL 

FRANŢA VREA SĂ COMBATĂ PROSTITUŢIA DUPĂ MODELUL SUEDEZ 

ADEVĂRUL, 7 DECEMBRIE 2011 

Deputaţii francezi au votat marţi o rezoluţie ce vizează sancţionarea clienţilor prostituatelor, iar o lege în 

acest sens este aşteptată după alegerile pentru preşedinţie. 

În Franţa, prostituţia prosperă în pofida legilor împotriva proxenetismului. Ieri seară, deputaţii au votat o 

rezoluţie ce reafirmă intenţia de a aboli prostituţia, urmând modelul Suediei. Din 1999, suedezii care 

solicită serviciile prostituatelor riscă amendă sau chiar o pedeapsă cu închisoarea. 

Această măsură a redus prostituţia la jumătate în timp ce în restul Europei numărul cazurilor a crescut, 

conform deputatei Partidului Socialist, Daniele Bousquet. 

Rezoluţia adoptată marţi de deputaţii francezi este una simbolică şi reafirmă principiile aboliţioniste ale 

Franţei. În prezent, în Franţa prostituţia este condamnată doar dacă tulbură ordinea publică, iar clienţii 

sunt pasibili de închisoare dacă prostituata este minoră sau „vulnerabilă". Traficanţii sunt condamnaţi la 

şapte ani de închisoare. 

Potrivit deputaţilor, 20 000 de femei practică prostituţia în locurile publice. Dintre acestea, 90 la sută 

sunt de origine străină: română, bulgară, nigeriană, chineză şi sunt controlate de reţelele de proxeneţi. 

Adoptarea unei legi care să impună sancţiuni clienţilor „va fi foarte dificilă înainte de alegerile pentru 

preşedinţie", a recunoscut Daniele Bousquet. 

http://www.adevarul.ro/international/europa/Franta_vrea_sa_combata_prostitutia_dupa_modelul_sue

dez_0_604739767.html  
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ÎN BULGARIA NU CREŞTE ÎNCĂ VÂRSTA DE PENSIONARE. NU VREA PREŞEDINTELE ŢĂRII 

EVENIMENTUL ZILEI, 11 DECEMBRIE 2011 

Preşedintele bulgar, Gheorghi Părvanov, a emis un decret prin care respinge legea bugetului pentru 

asigurări sociale pe 2012, care prevedea creşterea vârstei de pensionare, informează biroul de presă al 

şefului statului, citat de Agerpres. 

 Reforma din sistemul de pensii prevedea ca începând, de la 1 ianuarie 2012 ,vârsta de pensionare să 

crească cu patru luni în fiecare an. Potrivit legii adoptate cu voturile parlamentarilor partidului GERB, de 

guvernământ, vârsta de pensionare, care în prezent este de 60 de ani în cazul femeilor şi de 63 în cel al 

bărbaţilor, trebuie să ajungă, într-un final, la 63, respectiv 65 de ani. 

 

Privaţi de drepturi sociale 

Şeful statului şi-a motivat gestul precizând că, prin legea adoptată, guvernul încalcă angajamentele pe 

care şi le-a asumat, în urmă cu un an, faţă de sindicalişti, în sensul că vârsta de pensionare va rămâne 

nemodificată până în anul 2021. În opinia lui Gheorghi Părvanov, prin această lege, cetăţenii erau privaţi 

de anumite drepturi sociale. 

Potrivit prevederilor Constituţiei, preşedintele bulgar poate folosi dreptul de veto împotriva unei legi 

adoptate de parlament o singură dată. După aceasta, parlamentarii pot să modifice legea, ţinând seama 

de opinia şefului statului, sau să o supună din nou la vot fără nicio modificare, în ambele cazuri 

preşedintele fiind obligat să o promulge. 

http://www.evz.ro/detalii/stiri/in-bulgaria-nu-creste-inca-varsta-de-pensionare-nu-vrea-presedintele-

tarii-957393.html 
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FAŢA URÂTĂ A ARMATEI SUA 

REALITATEA TV, 11 DECEMBRIE 2011 

Mii de abuzuri sexuale au loc în fiecare an în armata SUA 

Un articol publicat în The Guardian dezvăluie una din feţele murdare ale armatei americane. E vorba de 

un grup de veterani care au dat în judecată Pentagonul pentru cazurile numeroase de viol care au loc în 

cadrul armatei americane. 

Este vorba de 3 bărbaţi şi 25 de femei care au suferit agresiuni sexuale în timpul în care îşi exercitau 

serviciul în cadrul forţelor armate. În 2010, peste 3.100 de abuzuri au fost raportate în cadrul armatei 

americane şi doar 500 au ajuns în sala de judecată, potrivit unui raport prezentat în cadrul procesului. 

De asemenea, documentul mai arată că au existat 19.000 de cazuri nedeclarate. 

Abuzurile sunt atât de răspândite, încât o femeie soldat riscă mai degrabă să fie violată, decât ucisă în 

luptă. Publicaţia britanică publică câteva confesiuni ale victimelor din armata SUA. "S-a întâmplat ân 

marină, când eram foarte tânără", povesteşte una dintre femei. "Am vrut să raportez abuzul, dar nu m-

au crezut", spune aceasta. 

http://www.realitatea.net/secretul-urat-al-armatei-americane_894409.html#ixzz1gGRZCQPV 
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EGIPTUL S-AR PUTEA TRANSFORMA ÎNTR-UN NOU AFGANISTAN 

ROMÂNIA LIBERĂ, 4 DECEMBRIE 2011 

de MOISE MARINESCU 

Fundamentaliştii, încurajaţi de rezultatele bune la alegerile legislative, au susţinut declaraţii care 

generează dezbateri aprinse în Egipt, salafistul Hazem Abu Ismail afirmând că dacă va deveni preşedinte 

va interzice femeilor să lucreze împreună cu bărbaţii şi vânzarea de alcool, relatează AFP şi Mediafax. 

Într-un moment în care Fraţii Musulmani - aflaţi pe primul loc la acest scrutin - încearcă să le dea 

asigurări laicilor şi creştinilor, unii salafişti nu ezită să îşi exprime public convingerile. 

Scânteia s-a aprins în momentul în care şeicul Hazem Abu Ismail, candidat declarat la viitoarele alegeri 

prezidenţiale ca "independent", a afirmat că Guvernul ar trebui "să creeze un climat pentru a facilita" 

portul vălului, într-o ţară conservatoare. 

El a adăugat că nu i-ar permite fiului său să se căsătorească cu fo emeie care nu poartă văl pentru că 

aceasta nu ar fi "o mamă corespunzătoare". 

"Nu le-aş permite unui tânăr şi unei tinere să stea împreună într-un loc public deoarece acest lucru 

contravine tradiţiilor sociale", a declarat acest fost membru al influentei grupări Fraţii Musulmani, 

intervievat joi seara de postul privat de televiziune CBC. 

El consideră, de asemenea, că "amestecul sexelor la locul de muncă este inacceptabil" şi că, dacă va fi 

ales, ca interzice "vânzarea şi fabricarea alcoolului", lăsându-le însă cetăţenilor libertatea de a bea ... la 

domiciliu. 

Şeicul Abu Ismail nu este membru al partidului salafist Al-Nur care a generat o surpriză câştigând între 

20 şi 30 la sută din voturi, potrivit estimărilor, fiind devansat doar de Fraţii Musulmani. 

Totuşi, declaraţiile sale au provocat nemulţumirea tinerilor pe Twitter şi Facebook, unde au înfiinţat o 

pagină specială intitulată "Spuneţi-i nu lui Hazem Abu Ismail". 

"Hazem Abu Ismail este un clovn", scrie pe Twitter un utilizator de Internet. "Dar 25 la sută dintre 

alegători au votat pentru el, sper că acest lucru s-a întâmplat pentru că nu au nicio experienţă politică", 

adaugă el. 

"S-a dat startul pentru a deveni un nou Afganistan!", scrie un altul. 

"Dacă Abu Ismail câştigă alegerile prezidenţiale, eu sunt mort", se poate citi într-un alt mesaj. 

Mulţi se revoltă împotriva islamiştilor de toate tendinţele, acuzându-i că au furat revoluţia "lor", care l-a 

îndepărtat de la putere pe preşedintele Hosni Mubarak în februarie. 
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"Dragul meu tată laic nu a fost ucis în timpul revoluţiei din ianuarie pentru ca Egiptul să voteze pentru un 

Hazem Abu Ismail. Nu, nu, de 1.000 de ori NU", scrie Faten. 

Contactat de AFP în această săptămână, Mohamed Nur, purtătorul de cuvânt al mişcării Al-Nur care 

participă pentru prima dată la alegeri, a denunţat o "campanie de diabolizare şi defăimare" a salafiştilor. 

Dacă partidul său admite amestecul sexelor în sediile sale şi a inclus militante care poartă văl în echipa 

sa de campanie, acesta pune totuşi limite rolului femeilor şi copţilor (creştini din Egipt). 

"Refuzăm ca o femeie sau un creştin să fie preşedintele Republicii, premier, preşedinte al Parlamentului 

sau al Shura (Camera superioară consultativă)", a afirmat candidatul lor Mohamed Aamra pentru 

cotidianul Akhbar Al Youm. 

El vrea, de asemenea, interzicerea alcoolului, al nudismului pe plaje şi al hainelor care descoperă "prea 

mult" pielea. 

Dezbaterea a devenit mai aprinsă după ce un alt salafist, candidatul Abdel Monem Al-Shahhat, l-a 

criticat pe scriitorul egiptean Naguib Mahfouz (1911-2006), o personalitate literară a lumii arabe şi 

laureat al premiului Nobel pentru Literatură în 1988. 

El a afirmat că scriitorul incită la "viciu" deoarece romanele sale se referă la "droguri şi prostituţie" şi se 

bazează pe o "filosofie atee", provocând nemulţumiri în rândul intelectualilor egipteni. 

"Dacă Shahhat ar fi putut să îl aresteze pe Mahfouz, aşa ar fi făcut", se revoltă scriitorul Ibrahim Abdel 

Majid, citat de cotidianul independent Al Masri al Youm, calificând declaraţiile sale drept "ridicole". 

"Shahhat trebuie să urmeze cursuri de literatură pentru a şti că gazelul (gen poetic care cântă dragostea) 

şi sexul au făcut parte întotdeauna din poezie", apreciază Salah Fadl, critic literar, în opinia căruia 

declaraţiile salafiste sunt "ignoranţa şi viciul încarnate". 

http://www.romanialibera.ro/actualitate/mapamond/egiptul-s-ar-putea-transforma-intr-un-nou-

afganistan-246778.html 
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POVESTEA LUI MEHRAN RAFAAT, FETIŢA OBLIGATĂ SĂ SE ÎMBRACE CA UN BĂIAT 

JURNALUL NAŢIONAL, 6 DECEMBRIE 2011 

Autor: ISTVAN DEAK 

Fenomenul "bacha posh” este la ordinea zilei în Afganistan. De ruşine că nu au un moştenitor, familiile 

afgane aleg să îşi îmbrace, ultima fetiţa născută, în băieţel. New York Times a realizat un amplu reportaj 

despre un fenomen răspândit în Afganistan, despre care însă nimeni nu vrea să vorbească. Mirarea 

jurnaliştilor americani a fost cu atât mai mare cu cât prima persoana, care a recunosc că este adeptă a 

tradiţiei bacha posh a fost o persoană publică, Azita Rafaat, una dintre cele 68 de femei din Parlamentul 

afgan. 

Mehran Rafaat este o fetiţă veselă, de doar 6 ani, plină de viaţă, căreia îi place să fie în centrul atenţiei. 

Azita îşi iubeşte toate cele trei fete la fel de mult. Dimineaţa însă, în timp ce surioarele ei mai mari se 

îmbracă în hainele tradiţionale purtate de tinerele afgane, Mehran se îmbracă în hainele purtate de 

băieţi. Tunsă scurt, nimeni nu ar bănui că, de fapt, Mehran este o fetiţă. Rudele familiei Rafaat nu o 

numesc pe Mehran nici fetiţă, nici băieţel, îi spun doar "bacha posh”, care, în traducere din Dari, 

înseamnă "îmbrăcat ca un băiat”.  Indiferent de etnie, pătură socială, educaţie, războaie, guverne sau 

zonă geografică, fenomenul ”basha posh” a reuşit să supravieţuiască timp de mai multe secole în 

Afganistan. Motivele sunt multiple: nevoi economice, presiune din partea societăţii de a avea un 

moştenitor în familia, sau doar din superstiţie. Un bacha posh are dreptul la educaţie, la şansa de a lucra 

în afara casei şi a de a-şi escorta surioarele pe stradă. Cât de mult va afecta psihic viaţa copilului această 

schimbare nu pare să intereseze pe nimeni. 

 

"Nu aştept să mă înţelegeţi” 

Azita Rafaat vorbeşte deschis despre alegerea ei. "În lumea afgană, oamenii mai puţin educaţi au 

impresia că femeile pot stabili dinainte de naştere sexul copilului. Astfel, dacă năştem fetiţe suntem 

condamnate de societate. Sunt conştientă că nu este ceva normal pentru lumea din vest. Ştiu că e greu 

să înţelegeţi de ce o mamă îi face un asemenea lucru fetiţei sale, dar multe lucruri ce se întâmplă în 

Afganistan sunt inimaginabile pentru societatea modernă”, spune Azita Rafaat. Deşi vorbeşte şase limbi 

şi este una dintre femeile apreciate în Afganistan, Azita nu poate să întoarcă spatele la tradiţii. "Când mi 

s-au născut gemenele, în 1999, am simţit că am clacat. Am născut înainte de termen, Benafsha nu 

respira, Beheshta era inconştientă. Soacra mea a început să plângă. Mi-am dat seama că nu era 

îngrijorată de soarta celor două, în momentul în care m-a întrebat, de ce în familia asta se nasc doar 

fete. Medicii au reuşit să le salveze pe ambele”, îşi aminteşte Azita. 
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A fost obligată să se mărite cu vărul ei 

Azita Rafaat a crescut în Kabul şi a fost printre premiante la şcoala, fapt ce i-a permis să viseze că va 

ajunge medic. Speranţele ei au fost năruite în momentul în care tatăl ei a obligat-o să se însoare cu vărul 

ei primar. "Urma să devin a doua soţie a lui. A trebuit să îmi accept destinul. M-am măritat cu un ţăran 

care nu ştie să citească. M-am mutat la sat, într-o casă unde nu curge apa potabilă şi nu avem curent, 

lângă o soacră care urma să îmi facă viaţa un infern”, rememorează Azita. Prima nevastă a noului ei soţ 

născuse deja două fete, iar toată familia îşi punea speranţe în Azita că va aduce pe lume primul băiat. 

"După ce s-au născut gemenele, familia a început să pună presiune să mai încerc încă o dată. Aşa a venit 

pe lume Mehran. M-am gândit la moarte, dar în nici un caz să mă despart de soţul meu. Dacă făceam 

asta, îmi pierdeam copiii şi erau decăzuţi din drepturi. Sunt o luptătoare şi nu am renunţat. Primul pas 

spre normalitate a fost să îl conving pe soţul meu să ne mutăm din casa soacrei. Am intrat în politică. Am 

obţinut o funcţie de parlamentar şi am ajuns să câştig 2000 de dolari pe lună. Soţul meu este casnic”, 

glumeşte Azita. 

Deşi devenise o femeie prosperă, soţul ei nu a renunţat la gândul de a avea un băiat şi o obliga să mai 

încerce încă o dată. "Riscam să îmi pierd locul în parlament. Presiunea era în creştere. Alegătorii mei 

veneau la noi şi îşi exprimau condoleanţele când auzeau că nu avem un băiat. Soţul mă ameninţa că îşi ia 

o a treia nevastă. Nu am avut de ales. Am întrebat-o pe Mehran dacă vrea să se îmbrace în băiat şi să 

facă toate lucrurile permise doar băieţilor: să joace fotbal, cricket, să se plimbe cu bicicleta. Mi-a răspuns 

că este de acord. După-amiaza, tatăl ei a dus-o la un frizer, care i-a dat un aspect de băiat. Din a doua 

dimineaţă am început să o îmbrăcăm ca pe un băiat. Atunci am decis să îi schimbăm şi numele din 

Manush, tipic feminin, în Mehran, unul masculin", spune Azita 

  

Prima zi de şcoală în pantaloni şi fără codiţe nu a provocat o reacţie majoră din partea colegelor. Unii o 

numeau Manoush, alţii Mehran. Când se prezenta în faţa oamenilor noi, fetiţa alegea numele Mehran şi 

spunea că este un băiat. După-amiază, fata alegea să doarmă la şcoală tot în camera fetelor. După 

aproape un an, secretul a fost deconspirat de directoarea şcolii, care, în timp ce o ajuta să se îmbrace, a 

constatat că nu are de a face cu un băiat. "A fost o surpriză. Am chemat părinţii la şcoală şi am cerut 

explicaţii. Când mi-au spus că au doar fete în familie, am înţeles şi nu am făcut un caz din această 

întâmplare", spune directoarea. 

 

Tatăl şi-a găsit liniştea sufletească 

Soţul Azitei Rafaat a renunţat la ideea de a-şi lua o a treia nevastă şi recunoaşte că a fost o decizie 

înţeleaptă. "Între timp, rudele noastre au aflat că Mehran este o fetiţă. Pentru mine ajunge simplul fapt 

că, atunci când vine un străin în casa noastră, o pot prezenta pe Mehran, drept băiatul meu, şi toată 

lumea e mulţumită. Se uită la ea şi nu au cum să îşi dea seama că nu e un băiat. Lumea nu mai 
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comentează şi eu mi-am găsit liniştea. Ca băiat, o simt pe Mehran mult mai apropiată de mine decât 

inainte. Pot spune că sunt fericit", subliniază soţul Azitei. 

Azita Rafaat spune că decizia nu i-a venit aşa din senin. "Vă mărturisesc că am fost şi eu timp de 4 ani un 

băiat. Părinţii au vrut să îi ajut în magazinul nostru. Eram atletică, înaltă şi când mi-au prezentat 

avantajele de a fi băiat, am acceptat pe loc. Ziua mergeam la şcoala de fete, iar seara îmi puneam 

pantalonii şi şapca de baseball şi lucram în magazin. Când a trebuit să revin la viaţa de femeie şi la 

restricţiile ei, am fost frustrată şi supărată, dar am acceptat şi mă gândesc cu plăcere la vremea când 

eram băiat. Mehran a învăţat repede să se poarte ca un băiat, atât prin comportament, cât şi prin limbaj. 

Nu ne-am decis încă la ziua când va reveni la viaţa de fată. Mai aşteptăm vreo 4-5 ani. Încet, încet o să îi 

explic eu cum stă treaba. Pe mine anii cât a, fost băiat m-au călit în viaţă şi mi-au dat energia de care 

aveam nevoie pentru a reuşi în ceea ce mi-am propus. Sper că aşa se va întâmpla şi cu Mehran”, a 

încheiat Azita Rafaat. 

http://www.jurnalul.ro/externe/povestea-lui-mehran-rafaat-fetita-obligata-sa-se-imbrace-ca-un-baiat-

598417.htm 
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TRIPLETĂ ISTORICĂ: TREI FEMEI AU PRIMIT, ASTĂZI, PREMIUL NOBEL PENTRU PACE 

EVENIMENTUL ZILEI, 10 DECEMBRIE 2011 

Autor:  Ana Zidărescu 

Premiul Nobel pentru Pace a fost înmânat, astăzi, la Oslo, unei triplete feminine, "pentru lupta 

neviolentă în favoarea securităţii femeilor şi a drepturilor acestora de a participa la procesele de pace". 

Numele celor trei laureatele din acest an, liberiană Ellen Johnson Sirleaf, compatrioata sa Leymah 

Gbowee şi yemenita Tawakkol Karman, au fost anunţate de Comitetul Nobel pe 7 octombrie. Anunţând 

acordarea premiului în Oslo, preşedintele Comitetului Nobel, Thorbjoern Jagland, a spus: "Nu putem 

ajunge la democraţie şi pace durabilă în lume, dacă femeile nu vor avea aceleaşi oportunităţi ca şi 

bărbaţii, de a influenţa dezvoltarea la toate nivelele societăţii". 

Premiul constă într-o medalie de aur, o diplomă şi un cec de aproximativ un milion de euro, pe care 

laureatele îl vor împărţi în mod egal.  

Karman este, de altfel, prima femeie arabă care primeşte Premiul Nobel pentru Pace. Jurnalista în vârstă 

de 32 de ani a fost una din forţele motrice ale mişcării care cere de la începutul anului plecarea 

preşedintelui yemenit Ali Abdallah Saleh, la putere de 33 de ani. "A trecut vremea când femeile erau 

victime. Femeile sunt acum la conducere. Nu numai la conducerea ţărilor lor sau a luptelor, ci sunt şi 

lideri ai lumii", a spus, ieri, Tawakkol Karman, cu ocazia unei conferinţe de presă organizată la  la 

Institutul Nobel. 

Preşedinta liberiană Ellen Johnson Sirleaf a fost prima femeie aleasă democratic în fruntea unui stat 

african, în 2005. În urmă cu o lună, ea a câştigat un nou mandat. Imediat ce a fost realeasă, i-a 

încredinţat compatrioatei şi colegei sale de premiu Leyman Gbowee sarcina de a conduce o iniţiativă de 

reconciliere naţională. Asistent social devenit "luptător pentru pace", Gbowee a iniţiat o mişcare paşnică 

a femeilor care, printr-o originală "grevă a sexului", a contribuit la sfârşitul războiului civil, în 2003.  

Tot astăzi, la Stockholm, vor fi înmânate Premiile Nobel pentru literatură, chimie, fizică, medicină şi 

ştiinţe economice.  

 

Premiul Nobel pentru Pace în 2010 şi 2009 

Anul trecut, premiul a fost câştigat de dizidentul chinez Liu Xiaobo, care nu a putut participa la 

ceremonie. Activistul politic, critic al regimului comunist de la Beijing, se află în închisoare, condamnat la 

11 ani de detenţie, pentru ceea ce guvernul chinez numeşte "incitarea la revoltă contra puterii de stat". 

Preşedintele american Barack Obama a câştigat premiul Nobel, în 2009, pentru "eforturile sale 

extraordinare de a întări diplomaţia internaţională şi cooperarea între naţiuni". 
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http://www.evz.ro/detalii/stiri/tripleta-istorica-trei-femei-primesc-astazi-premiul-nobel-pentru-pace-

957281.html 
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MARINA BRITANICĂ AUTORIZEAZĂ ACCESUL FEMEILOR LA BORDUL SUBMARINELOR 

HOTNEWS.RO, 8 DECEMBRIE 2011 

 Femeilor din marina britanica li se va permite, pentru prima data, sa lucreze la bordul submarinelor 

operate de Royal Navy, a anuntat joi, la Londra, ministrul britanic al Apararii, Philip Hammond, potrivit 

AFP. 

Primele recrutate, femeile-ofiter, se vor imbarca la bordul submarinelor cu propulsie nucleara din clasa 

Vanguard incepand cu sfarsitul anului 2013. 

Acestea vor fi urmate de femeile-marinar, in 2015. Incepand cu aceasta data, femeile vor putea, de 

asemenea, sa serveasca pe submarinele de noua generatie Astute. 

"Noi acordam o mare importanta istoriei si traditiilor noastre, dar nu vom fi scalvi", a declarat ministrul 

britanic odata cu anuntul acestei decizii, subliniind ca Marina Regala a fost intotdeauna "in linia intai a 

inovatiei".  

Adoptarea acestei masuri vine dupa o expertiza efectuata timp de 18 luni de marina britanica, in care au 

fost evaluate implicatiile juridice, sociale, tehnice, financiare si practice, precum si cele privind 

sanatatea. 

Femeile au fost tinute pana acum departe de submarine in special din cauza temerilor cu privire la 

nivelul ridicat de dioxid de carbon, deosebit de nociv pentru organismul feminin. 

Insa cercetarile efectuate de Institutul britanic de medicina navala au concluzionat ca aceste masuri de 

precautie au fost nefondate. 

Au existat totodata ingrijorari cu privire la faptul ca marina s-ar putea confrunta cu scandaluri sexuale, 

personalul de pe submarine petrecand si luni de zile sub ape. 

Femeile servesc in marina britanica din 1990, in prezent aproximativ 9% din personal fiind de sex 

feminin. 

Statele Unite au autorizat anul trecut prezenta femeilor la bordul submarinelor. Acest lucru ramane, in 

schimb, inca interzis in Franta. 

http://www.hotnews.ro/stiri-international-10889740-marina-britanica-autorizeaza-accesul-femeilor-

bordul-submarinelor.htm 
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CRITERIU DE ANGAJARE ÎNTR-O FIRMĂ BRITANICĂ: NUMĂRUL DE LA SUTIEN. 

ANGAJATELE, VICTIMELE GLUMELOR SEXISTE 

EVENIMENTUL ZILEI, 10 DECEMBRIE 2011 

O agentă de vânzări din cadrul unei companii britanice, forţată să demisioneze din cauza glumelor 

sexiste, a fost despăgubită cu 26.000 de lire, după ce a dat firma în judecată. 

  

Angelina Ashby, în vârstă de 41 de ani, şi-a descris fostul loc de muncă, firma Cathelco (firma 

comercializează materiale în domeniul maritim), ca pe un club de bărbaţi ce jignesc frecvent femeile. 

 

"Faţă grasă" 

Ofensele la adresa lor sunt la ordinea zilei, s-a plâns femeia, iar „capul răutăţilor” era directorul de 

vânzări, bărbat însurat şi cu trei copii acasă. Femeia s-a plâns că era insultată frecvent din cauza 

problemelor cu greutatea şi că, într-un email, colegii au scris despre ea că e „faţă grasă”. 

 

Glumele proaste au îmbolnăvit-o 

Din cauza mediului stresant în care era obligată să lucreze, Angelina a căzut în depresie, care a durat şi 

după ce şi-a dat demisia. S-a reangajat ca administrator de spital, însă a fost concediată, din cauza 

depresiei. „Cred cu tărie că depresia a fost cauzată de tratamentul la care am fost expusă în timp ce 

lucram la Cathelco”, a spus ea la Tribunal. 

  

Prioritate pentru femeile frumoase şi dotate 

La Tribunal, Angelina a mai spus că, pentru promovare şi mărire de salariu, femeile erau obligate să 

lucreze de două ori mai mult decât bărbaţii. O altă fostă angajată a susţinut în timpul procesului că, la 

angajare, prioritate aveau femeile frumoase şi că şi-a auzit superiorii spunând că le favorizează pe cele 

cu număr mare la sutien. 

Tribunalul din Sheffield i-a dat femeii câştig de cauză, iar compania a fost obligată să-i plătească 26.000 

de lire. 

http://www.evz.ro/detalii/stiri/criteriu-de-angajare-intr-o-firma-britanica-numarul-de-la-sutien-

angajatele-victimele-g-95733.html#ixzz1gG7f6shH   
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GLUMA SEXISTĂ A PREŞEDINTELUI STATULUI CHILE 

ZIARE.COM, 7 DECEMBRIE 2011 

Presedintele chilian, Sebastian Pinera, a fost criticat de mai multi politicieni ai tarii, dupa ce acesta a 

facut o gluma sexista, la un summit ce a avut loc luni, in Mexic. 

Sebastian Pinera a fost intrebat care este diferenta dintre un politician si o femeie, spunand ca un 

politician vrea sa spuna "nu" cand spune "poate", in timp ce o femeie vrea sa spuna "poate" atunci cand 

spune "nu", transmite BBC. 

"Stiti care este diferenta dintre un politician si o doamna?", a intrebat presedintele chilian, la finalul 

intalnirii din Tuxtla. "Cand un politician spune 'da', el vrea sa spuna 'poate', atunci cand spune 'poate', 

vrea sa spuna 'nu', iar daca spune 'nu', atunci nu este politican", a completat seful statului. 

"Cand o doamna spune 'nu', ea intentioneaza sa spuna 'poate', cand spune 'poate', ea vrea sa spuna 'da', 

iar daca spune 'da', atunci nu este o doamna", a afirmat Pinera, iar o parte a audientei a ras. 

Senatoarea Ximena Rincon a declarat ca presedintele a pus tara intr-o situatie jenanta, cu "remarca sa 

preistorica si sexista". "Astfel de remarci reprezinta un afront la adresa femeilor si o situatie jenanta 

pentru tara. In termeni politici, aceasta ne duce inapoi cu 20 de ani", a spus Rincon. 

Alte femei din viata politica a tarii au reactionat asemanator. Ministrul Carolina Schmidt a afirmat ca 

presedintele obisnuieste sa faca glume, dar ca aceasta nu a fost amuzanta, iar fostul ministru Laura 

Albornoz a numit remarca "nefericita", si a spus ca spera ca presedintele "sa-si recunoasca greseala". 

Nu este prima gafa pe care o face presedintele chilian. Anul trecut, Sebastian Pinera a trebuit sa-si ceara 

scuze fata de Germania pentru ca a scris un slogan nazist, "Deutschland uber alles" ("Germania deasupra 

tuturor" - n. red.) intr-o carte de oaspeti a presedintelui german Christian Wulff.  

Presedintele si-a cerut scuze, apoi, pentru ca a scris acele cuvinte care sunt, in general, asociate cu 

Germania nazista. 

http://www.ziare.com/international/america-de-sud/gluma-sexista-a-presedintelui-statului-chile-

1138240 
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CINE ESTE PRIMA DOAMNĂ A NEW YORK TIMES 

ROMÂNIA LIBERĂ, 5 DECEMBRIE 2011 

de CRISTINA DOBREANU 

Prima femeie care conduce prestigiosul cotidian american, arhetip al jurnalistei new yorkeze „luminate", 

Jill Abrahamson trebuie să dovedească faptul că poate să facă faţă unei mari provocări: să reuşească 

adaptarea ziarului la noua eră a informaţiilor, scrie Le Monde care a publicat un interviu cu redactorul-

şef al „celui mai mare cotidian din lume". 

Jill Abrahamson s-a născut pe 19 martie 1954, iar, potrivit jurnaliştilor francezi, provine dintr-o familie 

bogată, tatăl său, Norman, fiind importator de textile. Jill a crescut într-un cartier new yorkez, Upper 

West Side, unde trăia o comunitate numeroasă a evreilor burghezi laici şi progresişti veniţi din Europa 

Centrală. Jill este căsătorită de treizeci de ani cu un consultant în comunicaţii, Henry Giggs, iubirea ei din 

tinereţe, şi fiu al unui producător al canalului de televiziune NBC. Cei doi s-au întâlnit pe vremea când 

studiau la Harvard şi au împreună doi copii: un băiat medic şi o fată, muzician. 

Jill este prima femeie, în 160 de ani, care conduce New York Times. Chiar ea încearcă să dea la o parte 

acest aspect şi susţine că nu a fost aleasă pentru că este femeie. Totuşi, fără a minimiza calităţile 

evidente ale lui Jill, adevărul, potrivit mai multor colegi ai săi, citaţi de cotidianul francez Le Monde, este 

că Arthur Ochs Sulzberger, moştenitorul proprietarilor istorici şi preşedinte-director general al ziarului 

de treizeci de ani, „căuta de mult timp o femeie pe care să o poată promova la şefia jurnalului".  

 

A ajuns în poziţia cea mai importantă a ziarului în 14 ani 

De fapt, Jill a şi ajuns la New York Times, în 1997, venind de la Wall Street Journal, tocmai pentru că era 

femeie. Istoria a făcut ca, întâlnindu-se cu o altă jurnalistă, Maureen Dowd, aceasta să o informeze că 

New York Times caută o femeie reporter şi a întrebat-o dacă nu cunoaşte una. Jill a răspuns ferm „Da, pe 

mine". Mike Oreskes, acum la Associated Press, care era pe atunci directorul biroului din Washington, 

unul dintre cele mai pretigioase ale ziarului, care o va invita mai târziu să îl secondeze, povesteşte că: 

"Maureen mi-a recomandat-o şi eu am luat-o". 

În numai 14 ani, Jill a ajuns la vârf, dar chiar ea preferă să pună accentul pe alte aspecte, nu pe problema 

genului. „Am fost directoare adjunctă timp de opt ani", nominalizarea ei fiind de natură profesională şi i-

a şi propus imediat principalului său contracandidat, Dean Baquet, locul numărul doi, pe care acesta l-a 

acceptat imediat. „L-am ales pentru că este cel mai bun om de ştiri din Statele Unite, şi nu pentru că este 

afro-american. Dar, da, promovarea diversităţii este o miză importantă". 

Atunci când este întrebată dacă este de părere că democraţia americană este atât de „necontrolat" pe 

plan instituţional, astfel încât ar trebui operate modificări constituţionale substanţiale, o temă pe care 
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politologii o aduc în discuţie frecvent, Jill spune că „nu ar trebui să răspundă la o astfel de întrebare. 

Mâine, dacă voi considera acest subiect important, voi lansa o anchetă. Dar nu este nici rolul meu, nici 

cel al New York Times să facem presiuni pentru reforme constituţionale. Sunt conştientă de acest lucru, 

paralizia funcţionării Washingtonului este una dintre cele mai mari pe care le-a cunoscut această ţară. 

Dar dacă sistemul nostru nu este perfect, arătaţi-mi unul mai bun". 

Apoi, una dintre temele care o „obsedează" este dominaţia „banului" asupra vieţii politice americane 

care a devenit un adevărat handicap. La Washington, acolo unde a fost timp de şase ani şef adjunct şi 

apoi şef de birou, între 1997-2003, a scris „foarte mult despre puterea lobbyiştilor. Ea a existat 

dintotdeauna, dar acum depăşeşte ceea ce ştiam până acum. Este un subiect despre care este foarte 

greu să aduni mărturii în care să te poţi încrede. În Statele Unite, banii sunt ca laptele matern din care se 

hrăneşte politica. Cu cât am progresat în carieră, cu atât mai mult mi-am dat seama de adevărul acestei 

afirmaţii". Astăzi, ceea ce o interesează este „furia cetăţenilor americani. Bineînţeles, o dată cu criza, s-

au acumulat multe frustrări. Dar trebuie puse într-o perspectivă". De aceea, Times a mărit „reţeaua de 

corespondenţi din provincie pentru că trebuie arătată dimensiunea acestei frustrări şi trebuie să i se 

dezvăluie sensul. Aceasta este responsabilitatea noastră". 

 

Punctul slab: politica internaţională 

Cu toate acestea, Jill ştie că punctul ei slab este lipsa de experienţă în materie de politică internaţională, 

într-un ziar care a făcut din acest domeniul punctul său forte. Un coleg de-al ei mărturiseşte: „Este 

foarte talentată, simte subiectele importante, dar punctul ei slab este acesta. În plus, şi-a ales un adjunct 

cu profil identic. Niciodată în istoria ziarului, nu a existat o echipă de conducere atât de slabă în ceea ce 

priveşte chestiunile internaţionale". Potrivit Le Monde, patru din cei cinci predecesori ai lui Jill - A.M. 

Rosenthal, Mwx Frankel, Joseph Lelieveld şi Bill Keller - au obţinut premiul Pulitzer pentru articolele lor 

pe diverse teme internaţionale. 

http://www.romanialibera.ro/actualitate/mapamond/cine-este-prima-doamna-a-new-york-times-

246893.html 
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TOPLESS ÎN FAŢA CATEDRALEI IISUS MÂNTUITORUL DIN MOSCOVA: FETELE DE LA FEMEN 

AU PROTESTAT FAŢĂ DE ALEGERILE DIN RUSIA  

MEDIAFAX, 9 DECEMBRIE 2011 

Câteva militante ale organizaţiei FEMEN au prostestat vineri, la Moscova, în sânii goi, în faţa Catedralei 

Iisus Mântuitorul, denunţând rezultatele alegerilor parlamentare din 4 decembrie din Rusia. 

"Sunteţi super, noi susţinem pe cei care au ieşit în stradă, noi susţinem o opoziţie căreia nu îi este frică", 

a declarat una dintre militante. 

"Noi susţinem alegerile corecte", a mai adăugat aceasta alături de alte două femei membre FEMEN. 

Alegerile au fost câştigate de Rusia Unită, partidul premierului rus Vladimir Putin, cu aproape 50% dintre 

voturi, mai puţine cu 15 puncte raportat cu alegerile din 2007. Scrutinul a fost marcate de acuzaţii de 

fraudă electorală. 

  

Mai multe bătrâne aflate la catedrală au fost consternate de spectacolul, exprimându-şi curiozitatea 

dacă tinerele au fost plătite pentru acest gen de protest, lucru negat de protestatare. 

Manifestantele FEMEN au protestat în sânii goi, temperatura de afară fiind sub zero grade Celsius. 

Agenţii de pază ai catedralei le-au acoperit folosind mantale, chiar dacă acestea s-au împotrivit. 

După 15 minute de proteste, tinerele au plecat. 

http://www.mediafax.ro/externe/topless-in-fata-catedralei-iisus-mantuitorul-din-moscova-fetele-de-la-

femen-au-protestat-fata-de-alegerile-din-rusia-video-9046079 
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FOSTUL PREŞEDINTE ISRAELIAN MOSHE KATSAV A ÎNCEPUT ISPĂŞIREA PEDEPSEI DE 

ŞAPTE ANI DE ÎNCHISOARE 

MEDIAFAX, 7 DECEMBRIE 2011 

Fostul preşedinte israelian Moshe Katsav, condamnat la şapte ani de închisoare pentru viol, şi-a început, 

miercuri, ispăşirea pedepsei la penitenciarul Maasiyahu din sudul capitalei Tel-Aviv. 

Moshe Katsav, în vârstă de 66 de ani, a fost găsit vinovat de violarea a două dintre colaboratoarele sale, 

în perioada în care era ministrul Turismului, în anii 90. Pe lângă viol, el a mai fost acuzat de hărţuire 

sexuală, corupere de martori şi obstrucţionarea justiţiei. 

El a fost obligat să renunţe la funcţia de preşedinte al Israelului, pe care a ocupat-o între anii 2000 si 

2007. După formularea acuzaţiilor, Moshe Katsav şi-a declarat permanent nevinovăţia. 

"Astăzi, statul Israel execută un om fără a avea mărturii credibile, fără probe". a declarat el înainte de a fi 

dus la închisoare. 

"Lucrul şi mai grav este că statul trimite la închisoare un bunic, un tată şi un preşedinte nevinovat (...) Nu 

am vătămat pe nimeni, am acţionat mereu cu delicateţe, cu onoare, cu prudenţă atât faţă de cei mari, 

cât şi de cei mici, atât faţă de bărbaţi, cât şi de femei (...) Este îngropat un om viu", a mai adăugat fostul 

preşedinte. 

http://www.mediafax.ro/externe/fostul-presedinte-israelian-moshe-katsav-a-inceput-ispasirea-

pedepsei-de-sapte-ani-de-inchisoare-9036541 
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SOLDAŢII DIN CONGO VIOLEAZĂ DUPĂ BUNUL PLAC. BESTIILE AU LA ACTIV CHIAR ŞI 30 

DE FEMEI!  

JURNALUL NAŢIONAL, 8 DECEMBRIE 2011 

Autor: CRISTIAN IONESCU 

Soldaţii congolezi violează ca sa-si faca efectul "potiunea magica" si sa nu moara pe campul de lupta. 

Explicatiile vin chiar din gura lor, fiind intervievati in acest sens. De asemenea, acestia nu s-au aratat 

indignati de intrebari, spunand chiar ca sunt incurajati sa violeze de catre camarazi si comandanti. 

"Atunci cand stai cu saptamanile in boscheti si dai de-o femeie care nu-ti cedeaza, o luam cu forta. 

Trebuie sa ne descarcam si avem nevoie sa facem asta, dar numai asa functioneaza praful magic. Stim ca 

facem un lucru rau, insa nu vrem sa murim", spune un soldat. 

"Inainte sa trec la actiune, verific daca femeia e sanatoasa, nu ma bag asa la orice. Ma uit la ea si imi dau 

seama dupa cum arata daca are ceva, vreo boala", spune un altul. 

"Sa stiti ca sunt altii mai rai ca noi. Atunci cand "Hutus" fac vreo vizita intr-un sat, iau toate femeile de 

acolo si le duc in munti, unde le violeaza pe rand, de cel putin 20 de ori. Aia stau in boscheti cu anii, asa 

ca atunci cand le cade in mana vreo femeie nu-i mai intereseaza nimic". 

"Depindem de potiunile magice ca sa ramanem in viata, iar unul dintre ingrediente este violul. Asta e 

formula. Potiunea magica functioneaza numai in combinatie cu violul. Trebuie sa violam ca sa ramanem 

in viata si sa ne biruim inamicii" 

"Am surori si o sotie. Dar daca cineva le-ar face ceva, n-as putea sa accept. L-as ucide pe cel care se 

atinge de ele", sune un soldat. 

Surprinzator, se pare ca unii dintre ei sunt mai patrioti decat ceilalti, declarand ca in cazul in care mama 

sau sora sa este violata pentru binele tarii, nu i-ar face nimic celui care le violeaza, chiar daca l-ar prinde 

in momentul in care se intampla nenorocirea. 

"E greu sa tin cont si sa-mi amintesc de toate femeile pe care le-am violat. Le-am violat pe masura ce 

avansam din sat in sat. Ca si numar aproximativ, hai sa zic 25.", spune senin un alt soldat. 

http://www.jurnalul.ro/externe/soldatii-din-congo-violeaza-dupa-bunul-plac-bestiile-au-la-activ-chiar-si-

30-de-femei-video-598645.htm 
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CHINEZII AU EXECUTAT O "MATROANĂ" DE TEMUT 

EVENIMENTUL ZILEI, 08 DECEMBRIE 2011 

Autor:  Ana Zidărescu 

Liderul unui importante reţele de prostituţie din China a fost executat. Wang Ziqi a fost cunoscută ca cea 

mai mare "matroană" din sud-vestul Chinei. Condamnată în anul 2010, pentru că a forţat sute de femei 

să se prostitueze în saloane de masaj, ori prin hoteluri, Wang Ziqi a făcut parte din cel mai important 

grup mafiot din provincia Chongqing, anunţă BBC. 

 Autorităţile au demarat o amplă acţiune împotriva corupţiei şi a crimei organizate, iar arestarea 

"matroanei" a fost unul dintre rezultate. "Matroana" Wang Ziqi a făcut parte dintr-un grup mai mare de 

lideri mafioţi, din provincia Chongqing, care, din 2009, au fost condamnaţi la moarte sau executaţi. 

Wang Ziqi a fost condamnată la moarte în august 2010. Împreună cu sora ei, Ziqi a furat documentele de 

identitate a sute de femei, le-a confiscat veniturile, le-a ruinat reputaţia şi le-a ţinut prizoniere, 

obligându-le să se prostitueze. 

http://www.evz.ro/detalii/stiri/a-fost-executata-cea-mai-mare-matroana-din-china-956985-1.html 
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LOCAL 

PRAHOVA: NUMĂRUL VICTIMELOR VIOLENŢEI DOMESTICE, ÎN CREŞTERE FAŢĂ DE ANUL 

TRECUT 

ROMÂNIA LIBERĂ, 5 DECEMBRIE 

de RALUCA TOMA 

Un număr de 310 persoane au fost victime ale violenţei domestice în judeţul Prahova, arată statisticile 

Poliţiei Prahova pe primele nouă luni ale acestui an, numărul victimelor fiind în creştere, cu 57 mai mare 

decât în aceeaşi perioadă a anului trecut. 

Conform statisticilor realizate la nivelul Inspectoratului de Poliţie Prahova, în perioada ianuarie - 

septembrie 2011 un număr de 310 persoane au fost victime ale violenţei infrafamiliale, numărul 

cazurilor de violenţă domestică fiind în creştere faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, când s-au 

înregistrat 253 de victime, a declarat, luni, într-o conferinţă de presă, inspectorul Marian Popescu, din 

cadrul Poliţiei Prahova, scrie Mediafax. 

În două dintre situaţiile instrumentate de Poliţia Prahova victimele au decedat ca urmare a agresiunii 

comise de rude, alte şapte cazuri fiind infracţiuni "de mare violenţă", a precizat reprezentantul Poliţiei 

Prahova. 

În cele mai multe situaţii, victimele violenţei domestice sunt femei care sunt abuzate de soţi sau 

concubini. Astfel, potrivit statisticilor, dintrre cele 310 victime ale violenţei în familie 246 sunt femei, 47 

sunt bărbaţi şi 17 sunt copii, cel mai mic dintre aceştia având vârsta de şase ani. 

În cele mai multe dintre cazurile în care victime ale violenţei intrafamiliale sunt bărbaţi, este vorba 

despre conflicte între cumnaţi, între tată şi fiu sau între socru şi ginere. 

Inspectorul Marian Popescu a precizat că numărul real al victimelor ar putea fi mult mai mare, în 

condiţiile în care în numeroase situaţii cei abuzaţi reclamă la Poliţie faptul că sunt victimele unei 

agresiuni. 

http://www.romanialibera.ro/actualitate/eveniment/prahova-numarul-victimelor-violentei-domestice-

in-crestere-fata-de-anul-trecut-246905.html 
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BĂRBAT CERCETAT PENAL DUPĂ CE CONCUBINA LUI ÎN VÂRSTĂ DE 15 ANI A NĂSCUT 

MEDIAFAX, 6 DECEMBRIE 2011 

Un bărbat de 22 de ani din judeţul Prahova este cercetat penal pentru comiterea infracţiunii de act 

sexual cu un minor, după ce concubina acestuia a născut, luni, în maternitatea Spitalului Municipal din 

Câmpina. 

Potrivit unui comunicat dat publicităţii, marţi, de Poliţia Prahova, poliţiştii au întocmit dosar penal pe 

nunele unui bărbat de 22 de ani, după ce concubina acestuia, în vârstă de 15 ani, a născut în Spitalul 

Municipal din Câmpina. 

Poliţiştii au aflat despre acest caz după ce, luni, reprezentanţii Spitalului Municipal Câmpina au anunţat 

că la această unitate medicală s-a prezentat o fată de 15 ani, care a născut prin operaţie cezariană. 

Tatăl copilului a fost identificat şi a spus că de zece luni trăieşte în concubinaj cu tânăra mamă şi că ştia 

că aceasta este minoră. 

În timpul anchetei, poliţiştii au aflat că părinţii fetei ştiu despre relaţia celor doi şi sunt de acord cu 

aceasta. 

Poliţia continuă cercetările în acest caz. 

http://www.mediafax.ro/social/barbat-cercetat-penal-dupa-ce-concubina-lui-in-varsta-de-15-ani-a-

nascut-9034162 
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BĂCĂUANCĂ ÎN STARE GRAVĂ LA SPITAL DUPĂ CE SOŢUL I-A DAT FOC 

9 DECEMBRIE 2011 

Autor: Mircea Merticariu  

Argentina Cojocaru, de 53 de ani, din comuna băcăuană Răchitoasa a ajuns astă noapte la spital cu arsuri 

de gradul 3 și 4, pe 75% din suprafaţa corpului. 

Argentina C. s-a certat  cu bărbatul ei. La nervi, acesta a luat o sticlă de benzină cu care și-a stropit 

nevasta, din cap, până în picioare. A aprins un chibrit și i-a dat foc. Urletele femeii au fost auzite de 

vecini, care au anunţat Ambulanţa și Poliţia. Câţiva stropi de benzină au ajuns și pe mâinile și picioarele 

bărbatului. 

„Soţul prezintă arsuri superficiale și este acum internat la Spitalul din Podul Turcului", a spus dr. Elena 

Bilbor, șeful de la Unitatea de Primire Urgenţe (UPU) Bacău. După ce va ieși din spital, bărbatul va fi 

arestat, pentru vătămare corporală gravă, sau, dacă femeia va deceda, pentru omor. 

 

A vrut să dea foc la casă, dar au luat foc amândoi 

Primarul comunei Răchitoasa dar și asistenţii sociali afirmă că cei doi soţi erau consumatori de băuturi 

alcoolice. Poliţiștii din comună, care au investigat cazul, afirmă că Valică Cojocaru, de 58 de ani, s-a 

enervat când a ajuns acasă și și-a găsit consoarta ameţită de băutură. „Bărbatul a venit de la treabă și a 

găsit-o beată. Poliţiștii afirmă că el s-ar fi enervat și a început să stropească prin casă, ameninţând că va 

da foc la tot. A urmat o altercaţie între cei doi, iar când a aprins chibritul au luat foc amândoi. Conflicte 

între ei au mai fost în trecut, dar nu așa grave“, a spus primarul Ovidiu Ivanciu. 

Surse din poliţie afirmă că starea lui Valică Cojocaru s-a ameliorat simţitor și că, în cursul zilei de astăzi 

urmează să fie externat.  

Medicii băcăuani, din cauza gravităţii arsurilor, și-au declinat competenţa și au trimis-o la Spitalul de Arși 

din București. Șansele de supravieţuire sunt minime în astfel de cazuri. „Femeia, aflată într-o stare foarte 

gravă, a fost dusă cu elicopterul la București", a spus Mirela Romaneţ, purtătorul de cuvânt al Spitalului 

Judeţean de Urgenţe Bacău. 

http://www.adevarul.ro/locale/bacau/Sotul_a_stropit-o_cu_benzina_si_i-a_dat_foc_0_605939579.html 
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BOTOŞANI. ŞI-A BICIUIT SOŢIA PÂNĂ A UCIS-O! 

ADEVĂRUL, 9 DECEMBRIE 2011 

Autor: Ionela Pătraşcu 

Bărbatul de 43 de ani din localitatea Durneşti- Botoşani s-a predat astăzi poliţiştilor când şi-a dat seama 

ce a făcut. El este arestat preventiv. 

Viorel Iordăcheanu ( 43 ani) şi-a băut şi minţile după ce a tăiat porcul şi a petrecut până târziu în noapte, 

spun vecinii care au auzit ţipetele femeii care urla în gura de şarpe la fiecare lovitură de bici primită de la 

bărbatul ei.  

Nimeni nu ştie de unde a început scandalul. Probleme mai vechi între ei, spun oamenii care susţin că 

omul obişnuia îşi lovească femeia. De data aceasta loviturile primite i-au fost fatale femeii de 40 de ani. 

Se pare că agresorul a lovit-o cât a putut şi cu mânerul de alun al biciului până când femeia a intrat în 

comă.  

Când a obosit, bărbatul s-a dus la culcare. Abia dimineaţă, cînd şi-a găsit nevasta moartă, s-a dus la 

poliţie să se predea. „ În jurul orei 5 dimineaţa s-a prezentat la postul de poliţiei şi a povestit cum şi-a 

lovit soţia iar aceasta a murit ulterior", a declarat procuror Aurel Simion, purtător de cuvânt Parchetul 

de pe lângă Tribunalul Botoşani.  

Bărbatul a fost arestat preventiv pentru comiterea infracţiunii de lovituri cauzatoare de moarte şi riscă 

ani grei de puşcărie. 

http://www.adevarul.ro/locale/botosani/Si-a_biciuit_sotia_pana_a_ucis-o_0_605939771.html 
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